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Z 16. zasedání ZO (dne 25. 8. 2016) 

Zastupitelstvo obce (ZO) vzalo na vědomí  
 Zprávu o plnění usnesení z 15. zasedání ZO Velká Hleď-
sebe. 
  Zápis ze 7. zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva 
obce Velká Hleďsebe ze dne 13. 8. 2016. 
 Zápis z jednání Finančního výboru Zastupitelstva obce 
Velká Hleďsebe č. 6/2016 ze dne 18. 8. 2016. 
Zastupitelstvo obce (ZO) schválilo 
 prodej parcel dle zveřejněného záměru p. P. Bandasovi, 
manž. P. a I. Blažkovým, manž. J. a M. Ledvinovým, p. T. 
Hlavničkovi,   
 směnu parcel Obce s Ing. M. Svitkem, s p. M. Nachtma-
nové, 
 zadání Změn Územního plánu Velká Hleďsebe 

 1 (paní Nachtmanová – lokalita u Riviery),  
 2 (manželé Bělohlávkovi – lokalita u Riviery),  
 3 (pan Karlovec – lokalita u areálu Správy a údržby 

silnic KK),  
 4 (paní Brožová – Lokalita u Riviery), 
 5 (manželé Jelínkovi – lokalita u Riviery),  
 6 (paní Řeháková – lokalita u Riviery),  
 7 (paní Plichtová – lokalita u Riviery),  
 8 (pan Novotný – lokalita u silničního obchvatu sil-

nice I/21),  
 9 (pan Kromichal – lokalita u Malé Hleďsebe),  
 10 (lokalita – areál bývalých kasáren),  
 11 (lokalita – areál bývalých kasáren),  
 12 (soulad územního plánu se stavebním zákonem)  

. prodej movitého majetku - technologie plynové kotelny 
v domě Klimentov č.p. 97 ve výši 170 000,- Kč plus DPH 
společnosti ITES Stochov 
 vyřazení majetku Obce Velká Hleďsebe v pořizovací ceně 
31 133 073,10 Kč. 
 ZO revokovalo usnesení č. 5A/13/XII/2015 d) ze dne 2. 
12. 2015 a schválilo, že splátky úvěru budou hrazeny z pře-
bytkového rozpočtu a přebytkem výsledku hospodaření z 
minulých let 
 Rozpočtové opatření č. 4/2016 
 Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2016, kterou se zrušuje 
Obecně závazná vyhláška č. 2/2012, o stanovení místního 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitosti. Tato obecně 
závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2017. 

 
 
 
Zastupitelstvo obce (ZO) vzalo na vědomí  
 Zprávu o plnění usnesení z 16. zasedání ZO Velká Hleď-
sebe. 
  Zápis ze 8. zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva 
obce Velká Hleďsebe ze dne 15. 11. 2016. 
 Zápis z jednání Finančního výboru Zastupitelstva obce 
Velká Hleďsebe č. 7/2016 ze dne 17. 11. 2016. 
Zastupitelstvo obce (ZO) schválilo 
 prodej části parcely p. A. Virtovi 
 Rozpočtové opatření č. 5/2016 
vyřazení majetku obce Velká Hleďsebe v celkové výši 
156.197,30 Kč 

 

 vyřazení majetku Základní školy Velká Hleďsebe, okres 
Cheb, příspěvková organizace v celkové výši 87.795,50 Kč 
  Rozpočet obce Velká Hleďsebe s příjmy 32.281.800 Kč a 
výdaji 35.836.393 Kč, splátky úvěrů ve výši 230.314 Kč, pře-
vody (konsolidační položky) příjmy i výdaje po 130.000 Kč 
  schodek rozpočtu ve výši 3.784.907 Kč bude kryt přebyt-
kem výsledku hospodaření z minulých let 
 pověření rady obce a stanovuje rozsah oprávnění na prová-
dění rozpočtových opatření 
a) vyvolaných zapojením účelově přijatých dotací 
b) potřebou úhrady finanční částky na základě rozhodnutí 

finančního úřadu, krajského úřadu nebo soudu, kdy neu-
hrazení částky ve lhůtě stanovené v rozhodnutí má za ná-
sledek finanční plnění nebo škodu 

c) v souvislosti se zapojením vratek nevyčerpaných transferů 
v rámci fin. vypořádání se státním rozpočtem nebo roz-
počtem krajského úřadu 

d) zatřídění příjmu a výdaje daně z právnických osob, kterou 
„platí“ obec sama sobě 

e) technické změny rozpočtu vlivem změny předpisů, pokud 
mají vliv na rozpočet (např. zavedení nové položky v prů-
běhu roku) 

Provedená rozpočtová opatření budou předložena zastupitel-
stvu obce na nejbližším zasedání zastupitelstva konaném po 
schválení rozpočtového opatření radou obce.  
ZO pověřilo  
 starostku obce schválením rozpočtových opatření, která 
budou provedena do 31. 12. 2016. Na prvním zasedání v roce 
2017 budou rozpočtová opatření dána na vědomí zastupitel-
stvu obce. 
ZO schválilo  
 Dodatek č. 3 týkající se prodloužení termínu splatnosti 
bezúročné zápůjčky ze dne 4.9.2009 ve výši 1.596.722,60 Kč 
do 31.12.2018, 
 Dodatek č. 4 týkající se prodloužení termínu splatnosti 
bezúročné zápůjčky ze dne 20.5.2011 ve výši 1.474.734,- Kč do 
31.12.2018, 
 Dodatek č. 4 týkající se prodloužení termínu splatnosti 
bezúročné zápůjčky ze dne 16.9.2009 ve výši  4. 678.000,- Kč 
do 31.12.2018, a pověřuje starostku podpisem smluv. 
ZO vzalo na vědomí  
 termíny svatebních obřadů na rok 2017: 
 

14.1. 11. 2. 11.3. 8.4. 13.5. 

3. 6. 23.9. 14.10. 11.11. 2.12. 
 obřadní síň obecního úřadu jako místnost k oddávání, 
ZO schválilo 
 poplatek za služby spojené se svatebním obřadem (blaho-
přání, přípitek a drobný dárek) ve výši 500,- Kč včetně DPH. 
předběžné termíny konání zasedání ZO Velká Hleďsebe 
pro rok 2017:  
 

25.1. 29.3. 28.6. 20.9. 22.11. 
 
ZO pověřilo  
 starostku, aby požádala Mariánskolázeňsko o podrobné 
vyčíslení uznatelných a neuznatelných položek nákladů na 
projekt přístavby ZŠ Velká Hleďsebe nejdéle do 31. 12. 2016. 
 
 
 

Z 17. zasedání ZO (dne 23. 11. 2016) 

POPLATKY ZA ODPAD I ZA PSY SE V R. 2017 NEMĚNÍ.                                            POZOR!!!!       POPLATEK ZA PSY JE SPLATNÝ K 31. 03. 2016. 
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 2                  INFORMACE Z OBECNÍ KNIHOVNY 
  

 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
Hannan S. - Pusinka,  
Rehn H. - Felčarka,  
Taylor C. - Lež,  
Lynn J. - Buď se mnou, 
Fernaye E. - Hříšná Alžběta  
Slaughter K. - Kriminálník, 
 Vandenberg P. - Gladiátor, 
Kučík V. - Barvy slečny Toyen,  
Petiška E. - O dětech a zvířátkách,  
Křištanová D. - Rohatý a jiné příběhy,  
Roberts N. - Náhlá vzplanutí,  
Nepil F. - Naschválníčci,  
Petrová S. - Čarodějnice Kanihůra,  
Veselá - Jirousová M. - Pět domů,  
Martišková P. - Hejkalka,  
Mayerová Š. - Synové úsvitu,  
Mandausová K. - Slunečnice,  
Bártíková H. - Podivné vraždění,  
Harasimová M. - Pouta z pavučin,  
Cussler C. - Havanská bouře,  
Hoover J. - Odvrácená tvář lásky, 
 Abbot R. -Nezvěstná,  
Wilson J. - Diamantové holky,  
Mass W. - Konečně dvanáct,  
Bauer J. - Hříšná světice, 
Kelk L. - Co ta holka chce?,  
Cole M. - Dobrý život,  
Kuťák J. - Když zraje tráva,  
McEwan I. - Myslete na děti,  
Preston D. - Poklad,  
Macmillan G. - Spálená obloha,  
Lépée D. - Vlk a lev,  
Potter A. -Láska z Paříže,  
Vavřík J. - Návrat z pekla,  
Cornwell P. - Prach,  
Lindsey J. - Něžná rebelka,  
Scanlan P. - S láskou tvá,  
Lutz J. - Spolubydlící,  
Pražáková H. - Divné dny,  
Toibín C. - Brooklyn,  
Irving J. - Imaginární přítelkyně,  
Slaughter K. - Hřbitov nadějí,  
Mayer G. - Rodinné prokletí,  
Foley L. - Kniha ztrát a nálezů, 
Mass W. - Konečně dvanáct, 
Hartl P. - Malý pražský erotikon,  
Roth J. - Příběh tisící druhé noci, 
Řeháčková V. - Hřešit je lidské,   
Enoch S. - Slečna bezpečná 

Knihovna otevřena: 
PO:     15,00 - 18 hod. 
ÚT, ČT:  9,30 - 18 hod. 

Škorpilová K. - Jizvy a jiný tajemství,  
Landsman D. – Deníček moderního fotra,  
Landsman D. Deníček moderního fotra 2,  
Miller Z. - Na zahrádce, Krtek a kamarádi,  
Jonasson J, - Zabiják Anders a jeho přátelé,  
Chaloupka V. - Šivovo třetí oko,  
Pospíšilová J. - Když se rojí smrt,  
Ng C. - Vše, co jsme si nikdy neřekli,  
Aidler P. - Nahá s Davidovou hvězdou,  
Pawlowská H. - Manuál zralé ženy,  
Štarková P. - Pirát jménem Šampaňský,  
Stančík P. - Mrkev ho vcucla pod zem, 
Michell T. - Co mě naučil tučňák,  
Kessler L. - T - Force. Velký průlom,  
Moriarty L. - Zamilovaná hypnotizérka,  
McLaughlin E. - Jak být dospělá,  
Svátek J. - Vězeň na Křivoklátě,  
Boučková T. - Život je nádherný, 
Keleová - Vasiliková T. - Vůně, života,  
Červenka Knausgard K. - Můj boj,  
Kerrigan M. - Temné dějiny Bible,  
Child J. - Můj život ve Francii,  
Vondruška V. - Jáchymovští démoni,  
Hanibal J. - Neklidná duše Evy z Rožmberka,  
Dragničová N. - Každý den, každou hodinou 
Roth V. - Divergence, Čtyřka, Aliance, Rezistence,  
Stančík P. - Jezevec Chrujda našel velkou lásečku  
Martin-Lugand A. - Štastní lidé čtou a pijou kávu,  
Zimmermanová Z. - Objížďka, 
Hanibal J. - Marie Kristýna nejmilejší dcera  
                                             Marie Terezie 

NOVÉ KNIŽNÍ TITULY 

Faltová B. - Fronta na lásku,  
Starr M. - Zločin u kostela, 
Lynn J. - Počkám na tebe,  
Pineiro R. - P8d,  
Lutz J. - Skládačka,  
Kepnes C. - Skrytá těla,  
Walker S. - Alice v říši divů,  
Taylor C. - Lež,  
Steel D. - V utajení,  
Kelly M. - Kulka,  
Dis A. - Já se vrátím,  
Mankell H. - Ruka,  
Třešťíková R. - Bábovky,  
Hannach K. - Slavík,  
Rickstad E. - Tiché dívky,  
Taylor A. - Němý,  
Kundery L. - Život je jinde,  
Nesbo j. - Přízrak, Policie,  
Hawkins p.. - Dívka ve vlaku,  
Reichs K. - Svědectví kostí,  
Jackson L. - Ztracená duše, 
Robinson S. - Hluboký hrob,  
Morton K. - Dům u jezera,  
Šrut P. - Lichožrouti 1-3,  
Gabaldon D. - Cizinka,  
Kay S. - Dědictví,  
Kepler L. - Playground,  
Millay K. - Moře klidu,  
Byrd S. - Strážkyně tajemství,  
Dugoni R. - Hrob mé sestry,  
 

TAKÉ V ROCE 2017 SE USKUTEČNÍ V NAŠÍ KNIHOVNĚ NOC S ANDERSENEM 

Už nyní všem zájemcům můžeme oznámit datum příští pohádkové Noci s Ander-
senem. Akce proběhne v pátek 31. března 2017 a hlavním tématem bude 
s největší pravděpodobností Čtyřlístek. Ano, hry a soutěže budou doplňovat akti-
vity se známou čtyřkou Myšpulín, Fifinka, Bobík a Pinďa. Program NSA připravu-
je opět p. uč. Lenka Lapská, u níž si žáci místní ZŠ budou moci v únoru 2017 vy-
zvednout přihlášku. Počet účastníků bude jako každý rok omezen.                    (La) 

 

 

Vánoční svátky 
plné štědrosti, pohody, lásky, klidu  

a vzájemného porozumění, 
v novém roce 2017   

hodně štěstí, zdraví,  
osobních a pracovních úspěchů 

vám všem 
přeje 

Petr Kreuz 
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Vážení spoluobčané, 

jsem zastupitelkou obce od roku 2014 a dovoluji si svým příspěvkem reagovat na chování některých občanů na jednáních zastupitel-
stva. V úvodu bych se pozastavila nad tím, co předvedla jedna občanka na minulém jednání zastupitelstva (23. 11. 2016). V některých místech 
to připomínalo spíše divadelní vystoupení. Její proslov začal hezky -  poděkovala paní starostce za její obětavou práci pro obec a za kladný 
přístup k občanům. Rozumím tomu, že chtěla veřejně vyjádřit svůj pozitivní postoj k osobě paní starostky. Ale už moc dobře nechápu to, co 
následovalo. Jedním dechem vedle poděkování paní starostce se začala dost nevhodně vyjadřovat k osobě dalšího zastupitele, pana Kovaříka.   

Pravidelným koloritem jednání zastupitelstev jsou reakce některých občanů při hlasování zastupitelů. Pokud hlasují opoziční zastupi-
telé proti návrhům usnesení, tzn., že nesouhlasí s tím, co je navrženo, jsou vidět a slyšet mezi přítomnými občany pošklebky a výkřiky („ To se 
dalo čekat“,“ No jo, Kovařík a Průcha, jak jinak“, „ HA HA věční stěžovatelé“….) 

Není tajemstvím, že vyslovení pouhého jména „Kovařík“ působí na mnohé  jako „ červený hadr na býka“. Ale proč? To byl opravdu 
tak špatným starostou? A nebo se jedná jenom o osobní averzi? Pokud vím, tak za dobu jeho starostování se v obci kromě jiného zrealizovala  
a připravila nejedna akce ke zlepšení dopravní infrastruktury v naší obci. Nikdy jsem neslyšela, že by to někdo ocenil, s výjimkou bývalého 
starosty pana Padevěta - ten ví, co funkce starosty obnáší a ví, že zrealizovat takto náročné investiční akce není vůbec jednoduchá záležitost.  

Panu Kovaříkovi a nyní i panu Průchovi jsou ze strany občanů vytýkány jejich aktivity, kterými upozorňují na chyby současného ve-
dení radnice. Ano, všichni jsme omylní a všichni chybujeme, ale otázkou je, jestli si vezmeme z těchto chyb ponaučení a nebo je opakujeme s 
vědomím, že se nic neděje, prošlo to jednou, projde to i podruhé.  Zarazil mě argument, který zazněl z pléna občanů na minulém jednání zastu-
pitelstva, když se probíral bod týkající se námitek proti několika nesprávným postupům vedení obce (jenom poznámka - ve všech případech 
byla upozornění na chyby odůvodněná). Z řad občanů zaznělo něco v tom smyslu: „ A vznikla nějaká škoda? Ne ? Tak přeci o nic nejde.“  
Souhlasím s tím, že zatím žádná škoda nevznikla. Jde ale v zásadě o princip. Obec je veřejnoprávním subjektem, který by se měl již ze své pod-
staty řídit určitými pravidly a samozřejmě je také dodržovat. Obec přece není, jak se říká, holubník. 
Pro zajímavost rozeberu pouze jednu námitku, která byla projednávána (na popis je nejjednodušší):  
• Společnost OK Group poslala na obec dva dopisy (datovány 27. 11. 2015 a 18. 2. 2016). 
• Jednalo se o žádosti o prošetření postupu obce při sjednávání pojistné smlouvy.   
•  Oba dopisy byly adresovány zastupitelstvu obce. Mělo je tedy obdržet a projednat zastupitelstvo. 
• Z usnesení rady obce č. 2015/XII/20/18 ze dne 29. 12. 2015 se můžete dočíst, že „ Rada obce pověřuje starostku obce k zaslání odpo-
vědi na stížnost OK GROUP a.s., doručené dne 30. 11. 2015. 
• Zastupitelstvu obce byla předána informace na jednání zastupitelstva dne 1. 3. 2016 jako bod „Dopis od firmy OK Group (p. Pražan) 
- žádost o prošetření rozhodnutí rady obce o pojištění obce“, kdy paní starostka informovala zastupitele o posloupnosti, co předcházelo pojiš-
tění obce. 
 Zastupitelstvu nebyl obsah ani jednoho dopisu zpřístupněn. Asi si řeknete, banalita. Ale upřímně, líbilo by se Vám, kdyby dopis, 
určený Vám, řešil někdo jiný a Vám by pouze podal informaci, že je vyřešeno a vlastně ani nevíte jak je vyřešeno? Předpokládám, že by se to 
nelíbilo nikomu z Vás. Tady k tomu nelze nic dodat, nemusíte být velkými znalci žádných zákonů, aby Vám bylo jasné, že se stala chyba a neby-
la učiněna z nevědomosti.  
Věřím, že po přečtení tohoto příspěvku se někteří občané aspoň zamyslí nad tím, jestli jsou jejich reakce vůči některým zastupitelům adekvátní 
a zváží své někdy až agresívní chování. Doporučovala bych také, pokud chce někdo někoho odsuzovat za „nepřiměřené stěžování si na paní 
starostku“, aby se opravdu zajímal o podstatu problémů a vycházel z informací obou a někdy i třetích stran.  
Chtěla bych také využít této příležitosti a požádat paní starostku, aby závěry z pracovních jednání zastupitelstva byly prezentovány na veřejnos-
ti tak, jak byly dohodnuty mezi zastupiteli. Protože to, jak byl na minulém jednání zastupitelstva  prezentován např. bod týkající se  Domova 
seniorů v Mar. Lázních – to bylo hodně zavádějící.  
Touto cestou bych chtěla také požádat o zvážení možnosti, aby zastupitelům byly zasílány elektronicky zápisy z jednání rady. Sice jsme se na 
této možnosti domluvily již v roce 2014 na prvním pracovním jednání zastupitelů, ale následně to bylo veřejně zamítnuto s tím, že to není zá-
konnou povinností. Pokusím se argumentovat, že to sice zákonnou povinností není, ale zákon to ani nazakazuje. Zastupitelstvo bude mít aspoň 
představu o tom, co se na jednáních rady řeší (usnesení, která jsou na webu obce nikomu nic neřeknou). Předpokládám, že by se tímto zamezi-
lo i takovému případu, který se stal na minulém jednání zastupitelstva, že zastupitelstvo ze dne na den dostane na stůl podklady k projektu 
školy, které údajně rada řeší již několik měsíců a zastupitelstvo má rozhodnout okamžitě.   
Nastává období vánočního adventu. Chtěla bych všem, opravdu všem, popřát krásné prožití vánočních svátků a do roku 2017 hodně zdraví 
(protože to je nejdůležitější), lásky a štěstí. (29. 11. 2016)                                                                                   Jana Landová (dříve Klusáková) 

V termínu 31. 10. – 29. 11. 2016 uspořádala Obec Velká Hleďsebe již druhý kurz „Práce na PC pro začátečníky“. Vzdělávání 
našich seniorů probíhalo každé pondělí a úterý v počítačové učebně  ZŠ Velká Hleďsebe, vždy od 16.00 do 17.35 pod odborným 
vedením Ing. Ladislava Špimera. I tentokrát byl kurz pro seniory zdarma.                                                      Foto i text: L. Lapská 
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Vážená paní Landová (Klusáková), 
máme za sebou dva roky - polovinu volebního období a neexistuje člověk ten, který by se zavděčil lidem všem. Politika je koncen-

trovaný problém, někdo se s tím těžko vyrovnává a někdo se s tím nevyrovná nikdy. Kdo nesnese neúspěch, nebo porážku, neměl by do poli-
tiky vstupovat. Bohužel, je to někdy tak, že lidé něco říkají a slibují a to, co potom dělají, není vždy shodné. Někteří si své představy idealizu-
jí, a pokud se tyto představy neshodují s realitou, mají s tím problém. 

Opozice si asi chce hrát na vysokou politiku, místo aby pracovala, snaží se svými manipulačními technikami ovlivňovat druhé. Ale 
takto to na malé obci nefunguje. Je to škoda, že všichni zastupitelé nesměřují ke slibům, které dali svým voličům. Někteří škodí na úkor všech, 
občanů i obce, ať to stojí, co to stojí. V dobré víře jsem se po volbách domnívala, že budou pro obec pracovat všichni zastupitelé, ale pan P. 
mi v neděli 24. 5.2016 v 17 hodin zdviženou rukou a zaťatou pěstí velice hlasitě vysvětlil, že spolupráce s námi nepřipadá nikdy v životě v 
úvahu. A to ještě nebyl zastupitel. 

Ale jak říká klasik, mohu dovést koně k vodě, ale pít ho nepřinutím. Sami jste se svým chováním pasovali do role opozičníků, kteří, 
jak tvrdíte, nic neví, nedostanou informace a tak dále. Zastupitel, který pracuje, spolupracuje a zajímá se o veškeré dění, ví všechno.  
Vážená paní, jste s pány z jednoho uskupení, a proto je nabíledni, že se jich chcete zastávat, to chápu. Ale vaše argumenty, námitky a připo-
mínky již nikoho nebaví ani nezajímají. Nedivte se, ale dva roky poslouchat jedno a totéž je pro naše občany na zastupitelstvech již únavné a 
nezáživné. Proto reagují, tak jak reagují a je to jejich právo. 

Každý člověk má právo na svůj názor, vidíte, že Vám jej také neupírám. Obec opravdu není holubník, a vámi svérázně podané in-
formace jsou zavádějící a již stokrát vyřešené. Beru to jako osobní útok na mne, ale já se cítím povznesena nad takové útoky, protože když 
bude někdo chtít něčemu věřit, tak já s tím nic neudělám. Vy jste zkrátka pouze využila příležitost k záměrnému zkreslování informací v 
rámci zviditelnění vašeho volebního uskupení.  

Zamýšlím se nad Vaší žádostí k mé osobě a jsem nucena Vám připomenout, že zákony mohou vykládat pouze soudy, a pokud má 
někdo jiný názor, já mu jej neberu. Pouze připomínám, že starostka nerozhoduje o všem sama, neboť máme Radu obce, kterou si ustanovilo 
předchozí zastupitelstvo v minulém volebním období. Rada obce je výkonným orgánem obce v samostatné působnosti a její kompetence 
vymezuje zákon. Postupujeme v souladu se všemi právními předpisy a normami. Pro vaši žádost není opora v zákoně a RO navíc a nad rámec 
svých povinností zveřejňuje svá usnesení na webu obce. 

Je mi známo, že právo se svobodně projevovat patří k demokracii, a pokud jsem osobou, která zastává veřejnou funkci, musím počí-
tat ze strany opozice s kritikou a negativním hodnocením. Netvrdím, že všechno vím, všude jsem byla a od všeho mám klíče, ale chovám se  
(stejně jako Rada obce) tak, abych se mohla všem podívat do očí. Funkce starostky nespočívá v tom se někomu zavděčit, ale pracovat pro 
obec a její občany s plným nasazením a v jejich prospěch, proto nemohu a nechci zklamat důvěru, kterou ve mne naši občané svými hlasy ve 
volbách vložili.  

Takže na závěr - Váš dopis občanům mne nechává úplně klidnou, protože dobře vím, co tím sledujete. Pokud si naši občané něco 
přejí vědět, nebo něco potřebují, všichni vědí, kde mne najdou. 

  Ing. Jaroslava Brožová Lampertová  (starostka obce)  

 

 

Je provedena nová komunikace na sídlišti v Klimentově, mezi č.p. 116, 117 a řadovými garážemi. Tady si dovolím veřejně ocenit 
profesionální přístup a poděkovat Ing. Kodýtkovi (tech. dozor investora) a za kvalitně odvedenou práci firmě Benda, která stavbu realizovala. 

 Přesto, že jsou všechny stavební akce důležité, vyjmenuji jenom některé z nich. Realizováno a dokončeno bylo VO (veřejné osvět-
lení) ulice Petra Bezruče. Provedena byla oprava povrchů místních komunikací (ul. P. Bezruče, Tyršova, Žižkova, Klimentovská). Realizová-
ny byly terénní úpravy u Malé Hleďsebe. Stavební opravy v MŠ Tyršova, atd. Za velice důležité považuji odstraňování, takových těch drob-
ných „prkotin“ (příště je vyjmenuji), co znepříjemňují lidem život. Díky šikovnosti zaměstnanců obce, jsou postupně odstraňovány. Stavební 
povolení bylo vydáno pro stavbu - Komunikace a inž.sítě pro lokalitu výstavby RD v Klimentově. Novostavba klubovny TJ Sokol V.H. je ve 
stavu stavebního povolení a územního řízení. Zpracovává se PD u těchto akcí: Chodník podél míst. komunikace na p.p.č. 605/1 – k.ú. Klimen-
tov, chodník v ul. Pohraniční stráže – La Panne – Riviera, VO mezi ul. U potoka a lokalitou U hřbitova, VO ulice Nad Riviérou, Parkovací 
stání u MŠ Tyršova. 

V budově základní školy byly instalovány nové plynové kotle, provedena byla výměna všech střešních oken a především byl odstra-
něn jeden velmi vážný bezpečnostní problém – zakrytí příkopu kolem dvou stran objektu školy z vnější strany v zahradě. Byl to asi tak velký 
problém, jako když máte schodiště bez zábradlí. Nevím, proč paní ředitelka školy s řešením tak dlouho váhala. Budově školy budeme muset 
věnovat z hlediska stavebně technického daleko větší pozornost. 

Je vypracována projektová dokumentace přístavby školy. Na posledním zasedání zastupitelstva dne 23. 11. 2016 byl přítomen pro-
jektant a měli jsme řešit, mimo jiné, způsob financování. Bohužel celou 1/3 času zabral paranoidní „monolog“ pana Kovaříka, čímž jedno-
značně sabotoval to, abychom se věnovali přípravě této investiční akce. Bohužel nebyla přítomna ani ředitelka ZŠ paní Stehlíková. Mám z 
toho takový velice rozporuplný pocit, jako kdyby se jednalo o nějaký přístřešek na popelnice. Bohužel tady se jedná o investici v řádech něko-
lika desítek milionů korun, na kterou obec v současné době nemá finanční prostředky.  Příprava jakékoliv investice ve stavebnictví je vždy 
důležitější než vlastní realizace. Nutné je k tomu přistupovat bez jakýchkoliv emocí, pragmaticky, profesionálně a především zodpovědně. 
Neviděl jsem osobně žádný dokument, např. investiční záměr, ani základní koncepci rozvoje základního školství v naší obci, který by měl 
jednoznačně prokázat akutní potřebu a zdůvodnění, proč je nutné přistavovat školu a v jakém rozsahu. Nakonec se snad zjistí, že přístavba v 
takovém rozsahu není nutná. Byla, je a vždy to bude otázka finančních možností. Za daleko potřebnější považuji investici do školní jídelny s 
kuchyní. Stav stávajícího provozu je katastrofální, jako kdyby se tady zastavil čas v polovině minulého století. A to nemluvím o absenci kul-
turního zařízení, kde se odehrává společenský, kulturní a spolkový život všech obyvatel obce. Kultury, té není nikdy dost, patří k našemu 
středoevropskému způsobu života. Proto jsem přesvědčen o tom, že je povinností vedení obce (kteréhokoliv) tento neutěšený stav změnit. 
Téměř žádné kulturní zařízení není finančně soběstačné, ale pro osobnostní rozvoj člověka je důležité. 

A závěrečná informace - na změnách Územního plánu Velké Hleďsebe pracuje v současné době projektant, který zpracovává texto-
vou a grafickou část. Následně se budou vyjadřovat dotčené orgány státní správy. Předběžně je uvažováno s celkovým dokončením změn ÚP 
v polovině roku 2017.                                                            M. Brož (Předseda Komise pro výstavbu a investice RO Velká  Hleďsebe) 

ZPRÁVA KOMISE PRO VÝSTAVBU A INVESTICE 
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V MINULÉM ČÍSLE JSME VYHLÁSILI  
1. ročník soutěže 

O NEJKRÁSNĚJŠÍ KVĚTINOVOU VÝZDOBU 
Měli jste fotografovat svá okna, balkóny, terasy, zahrádky  
a nejzdařilejší fota poslat redakci. Fotografií jsme od vás obdrželi 
tolik, že pro nás bylo opravdu velmi obtížné vybrat ty nejhezčí. Proto 
jsme se rozhodli odměnit pět z vás. Jména vítězek vidíte u zveřejně-
ných fotografií. Uvedené autorky si mohou vyzvednout u paní starost-
ky. 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

 

 

 

 

           

Ilona Vinklerová, Klimentov 
Rodina Kovačíkova – Velká Hleďsebe 

Alžběta Machulková,- Klimentov 

 

Věra Kořínková – Velká Hleďsebe  

Lucie Sůvová 
 

 

A soutěž na vás čeká i v tomto čísle našeho zpravodaje! 
 

Tentokrát se zde můžete pochlubit svou vánoční kreativitou, vyhlašujeme totiž 
soutěž “O nejkrásněji vyzdobené okno, dveře, dům či zahradu“. Chcete se jí 
zúčastnit? Pošlete nám elektronicky (ozalit@seznam.cz) 1 fotku se svým jmé-
nem a redakční rada vylosuje tři z všech soutěžících. Ti se pak budou moci těšit 
z pěkných cen…  
Uzávěrka soutěže bude na Tři krále. Těšíme se na vaše příspěvky!  

Lenka Lapská  

        Kdo bude prvním občánkem roku  2017? 
 
 
 
 

 

Oznamujeme, že první miminko narozené v roce 2017,  
jehož rodiče mají trvalý pobyt ve Velké Hleďsebi, Malé Hleďsebi, nebo Klimentově,  

obdrží od Obce na výbavičku finanční příspěvek ve výši 2017 Kč.                 Ing. Jaroslava Brožová Lampertová 

 

 

Prvním občánkem letošního roku  
byl  

Josífek Hlavatý. 
V příštím čísle se dozvíte,  
jak nám oslavenec roste. 
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                Pro MHD v Mariánských Lázních je v současné době připravován nový odbavovací systém, 
který umožní komfortnější odbavení v trolejbusech a autobusech. Začne fungovat od 1. 4. 2017 a novou 
technologií budou vybavena všechna vozidla. Přípravná fáze (příjem žádostí pro výdej bezkontaktních 
čipových karet) však bude zahájena již v tomto měsíci). Jedná se o systém „Plzeňské karty vydávané v 
Mariánskolázeňské edici“, ale  s jednou úpravou - nástupem do vozů pouze předními dveřmi.  
               Tato bezkontaktní čipová karta cestujícím umožní „nahrání“ některého z časových předplat-
ných tarifů, převezme tak funkci stávajících „papírových“ kuponů, anebo prostřednictvím aktivované 
„elektronické hotovosti“ umožní bezhotovostní nákup jízdenek ve vozidle. Nově bude možné platit 
jízdné v rámci odbavovacího systému i klasickou platební kartou. Platba v hotovosti u řidiče bude stát 
20 Kč. Aby systém mohl být využíván v plném spektru jeho možností, je potřeba vybavit cestující těmi-
to kartami v dostatečném časovém předstihu. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Co musí zájemce o bezkontaktní čipovou kartu udělat pro její získání? 

 žádat o vydání karty lze v zákaznickém centru společnosti Městská doprava Mariánské Lázně 
s.r.o. na Hlavní ul. 
 - provozní doba nyní PO - PÁ 8:15 - 16:30 (12:00 až 13:00 polední přestávka)  

 o novou kartu je nutné zažádat písemně a osobně na jednotném formuláři v průběhu měsíců pro-
since 2016 a ledna 2017  

 k vyřízení žádosti v zastoupení je nutná ověřená plná moc  
 nové karty budou vydávány na stejném místě od 01. 02. 2017 
 od 1. do 31. prosince 2016 je podání žádosti o kartu zdarma; od 1. ledna 2017 se za vydání karty 

platí min. 100,- Kč  
 Aktivace karty, resp. nahrání časového předplatného tarifu, případně elektronické hotovosti bude 

potom možné v průběhu února a března 2017.  
 k vyplněné žádosti budete potřebovat 1 průkazovou fotografii vel. 3,5 x 4,5 cm a doklad totož-

nosti (OP nebo cestovní pas; děti mohou mít vlastní doklad - OP, PAS - nebo je má rodič, zákonný 
zástupce, zapsané ve svém OP nebo doloží jejich rodný list) 

 platnost původních kupónů se nemění;  
 pokud vám skončí platnost ročního kupónu, koupíte si standardním způsobem nový (ale pozor na 

fronty!);  
 kupón bude v MHD buď platit po celou dobu i po zavedení karet po 1. 4. 2017 nebo bude stanove-

na přechodná lhůta pro povinný převod na kartu; toto se zatím řeší.  
 kartu bude možné v budoucnu použít i v MHD v Plzni a Karlových Varech.  
 Případné dotazy zodpoví pracovníci Zákaznického centra přímo, nebo je lze zaslat na e-mailovou 

adresu: mhd@mdml.cz 
 

6                              ZMĚNA V MHD ML                                

PODĚKOVÁNÍ 

Upřímná slova díků 

posílám touto cestou všem, kteří přes své pracovní vytížení oběto-
vali svůj volný čas a aktivně spolupracovali po celý rok s vedením 
obce a TJ Sokol. Všem těm, kteří se intenzivně vrhli do práce, kdy-
koli bylo zapotřebí pomoci. Věřím, že nám přízeň zachováte i na-
dále, neboť sama vím, jak je to náročné zorganizovat si svůj čas a 
nezištně jej věnovat druhým. Velice si vážím i práce zaměstnanců 
obce, členů výborů, komisí a TJ Sokol. Těším se na další spolupráci 
s vámi všemi i v nadcházejícím roce 2017.   

                                         Jaroslava Brožová Lampertová  



 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

     BODOVALI JSME V SOUTĚŽÍCH VE TŘÍDĚNÍ ODPADU!      7 

Velká Hleďsebe se letos zúčastnila soutěží měst a obcí Karlovarského kraje v třídění využitelných složek 
komunálního odpadu a obalů. Jednalo se o tři soutěže, do nichž se zapojily všechny obce, které uzavřely 
smlouvy se společnostmi EKO – KOM, Asekol a ELEKTROWIN: 
 Liga odpadů 2016 
 soutěž obcí Ve sběru drobného elektra „EZ – Liga 2016 
 soutěž obcí ve sběru velkých elektrospotřebičů 

 

  
 

Slavnostní vyhlášení výsledků se uskutečnilo třetí zářijový týden v tepelském klášteře. Vítězové převzali ceny z 
rukou krajského radního Josefa Hory. Naše obec byla ve své kategorii nad 1000 obyvatel úspěšná hned dvakrát!    
V Lize odpadů 2016 skončila třetí (hned za Františkovými Lázněmi a Kraslicemi), a získala do obecní kasy 10 
tisíc Kč, v soutěži ve sběru velkých elektrospotřebičů byla ještě úspěšnější, neboť v konkurenci s daleko vět-
šími obcemi a městy dokonce zvítězila! Za to připutuje do kasy obce dalších 15 tisíc korun. 
 
   
 

 

 

 

 

Velké poděkování patří všem občanům, kteří řádně třídí komunální odpad. Svým zodpovědným přístu-
pem tak pomáhají nejen životnímu prostředí, ale i samotné obci. Moc děkujeme!!! 

   (La) 
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  8        VELIKÝ ÚSPĚCH HLEĎSEBSKÉ MŠ V eTwinningu!!       

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

  
 
 
 
 
 
 

Jak jsme psali v minulých číslech zpravodaje, zapojila se hleďsebská MŠ do eTwinningu. Paní učitelka Milfaitová se 
mu věnuje druhým rokem. Prvopočátky její aktivity jsou spojeny s rokem 2014, kdy Národní podpůrné středisko 
povolilo možnost projektů na národní úrovni. Paní učitelka začala s malým projektem s MŠ z Jablonce nad Nisou 
jen na zkoušku. Pak si domluvila spolupráci se školkou ze Slovenska, která trvala půl roku, byla zaměřena na proží-
vání jarních tradic na Slovensku i u nás a nesla název „Od masopustu k Velikonocům“. S tímto projektem už v loň-
ském roce žádala o získání certifikátu kvality tzv.“Quality Label“, pro nedostatek zkušeností jej však nezískala. Letos 
už certifikát kvality do Velké Hleďsebe dorazil. 
Se svou třídou se zapojila do celoroční hry k oslavě 10. výročí eTwinningu v Evropě. Každý měsíc plnila s dětmi spo-
lečný úkol pro všechny partnery projektu. 
V loňském roce dostala paní učitelka možnost účastnit se kontaktního semináře eTwinning v Dubrovníku, kde se 
potkala s kolegyněmi z Polska, Slovenska, Chorvatska a Slovinska. Zde si domluvily téma a hrubou osnovu projektu, 
do kterého se po návratu hned pustily. 
Hlavní náplní projektu bylo vybrat národní písničku, poslat si ji navzájem poštou. K tomu vytvářeli komiksy a ná-
stěnky na Padlet.com. 
V TwinSpace (chráněné prostředí pro spolupráci a prezentace učitelů z Evropských zemí) pak sdíleli své výstupy –
videa, fotografie, prezentace z průběhu celého projektu. Součástí projektu bylo naučit se písničky všech partnerů, 
vybarvit si vlajky jejich zemí, nakreslit ilustrace ke všem písničkám, prezentovat písničky svým rodičům, naučit se 
anglicko-česky zpívaný pozdrav „We say hallo“, hrát si hry vytvořené internetovými aplikacemi, např. puzzle z na-
šich obrázků nebo plnění kvízů. Celou aktivitu zakončil „Festival slovanských písní“, kdy byly v programu  AudioBo-
om nahrávány jednotlivé děti, za což pak získaly diplomy.  
Žádosti o certifikáty kvality se posílají v projektu ve své zemi svým Národním střediskům spolupráce k posouzení.  
Naše MŠ získala certifikáty kvality v Polsku, Chorvatsku i na Slovensku, kde na ni čekala navíc i první národní cena. 
Byla totiž první mezi třiatřiceti oceňovanými projekty. 
 Doma pak obdržela další certifikát kvality a národní cenu, již letos získaly v Česku pouze dvě mateřské školy. Proto-
že na Quality Label dosáhli i partneři projektu v cizině, rozšířili Hleďsebáci  svou sbírku o Evropský certifikát kvality.  
Slavnostní předávání certifikátů a národní ceny proběhlo 13. -15. 10. na zámku Štiřín na Národní konferenci 
eTwinning a Erasmus+, které se zúčastnili Mgr. Jaroslav Fidrmuc, náměstek člena vlády, a ministryně školství Mgr. 
Kateřina Valachová, Ph.D. 
Získáním ceny dostala iniciátorka projektu naší MŠ možnost zúčastnit se Evropské konference  ve dnech 27. - 29. 
10. 2016 v Aténách. 
 

 
 

Co je eTwinning? Jedná se o společenství evropských škol, 
přes které mohou zaměstnanci škol (učitelé, ředitelé, knihov-
níci ad.) z různých evropských zemí vzájemně komunikovat, 
spolupracovat, zapojovat se do projektů a sdílet své nápady. 
Je to největší a nejzajímavější komunita škol v Evropě.  
                                       https://www.etwinning.net/cz/pub/index.htm 

 

 

 

 

 
Tak děti 

pracovaly 
na projektech… 

(LA) 
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Angličtina hrou sl. Žemličková 
Angličtina hrou sl. Žemličková 
Pohybové hry p. Rychtrová 
Český jazyk netradičně p. Lapská 
 

 
 
 
 

ZMĚNY V PEDAGOGICKÉM SBORU 

Učit do tachovské ZŠ odešla Mgr. J. Kubátová. 
Mužské zastoupení v našem sboru rozšířil Mgr. Petr Ečer.  

 9. 9. vyrazila 9. třída do Plzně. Západočeská univerzita zde pořádala Dny vědy a techniky. Plzeňské náměstí Republiky 
se na dva dny proměnilo v laboratoře. Žáci zde mohli zhlédnout prezentace a pokusy z chemie, fyziky, kybernetiky a ji-
ných oblastí vědy a techniky. 

 16. 9. proběhl na Kladské pro žáky 4. a 5. třídy DEN S LESNÍKEM. Na 7 stanovištích si děti vyzkoušely práci se dře-
vem, slyšely informace o výchově lesa, myslivosti, lovecké hudbě nebo těžbě dřeva, každý dětský účastník si za-
sadil smrček. 

 škola zapojila do projektu Miniházená ve školách. Cílem je, aby se zapojily všechny děti, které mají zájem zkusit 
něco nového, v kroužku Pohybových her.  

 26. 9. se žáci 9. třídy zúčastnili Evropského dne jazyků pořádaného Studijní a vědeckou knihovnou Plzeňského kraje a 
Koordinačním centrem česko-německých výměn mládeže Tandem. Žáci byli ve Studijní a vědecké knihovně v Plzni 
rozděleni na 2 skupiny a během 2,5 hodin plnili úkoly na různých stanovištích. Vyzkoušeli si napsat své jméno azbu-
kou, přiřazovali německé speciality k místům jejich původu, luštili tajenky v anglickém jazyce. Žáci se také naučili zá-
kladní fráze ve francouzském jazyce a připravovat francouzské Crèpes. Deváťáci se také seznámili i se španělskou kul-
turou a některými španělskými a portugalskými slovíčky a frázemi. 

 27. 9. se uskutečnil 1. turnaj Lázeňské školní ligy v miniházené na hřišti u ZŠ v Lázních Kynžvart. Hráči 2. a 5. roč-
níku byli odměněni medailemi a krásnými diplomy, které jim připravili trenéři házenkářského oddílu TJ Sokol Láz-
ně Kynžvart. Další turnaj se uskuteční v úterý 20. 12. v tělocvičně v Klimentově.  

 30. 9. na hřiště zavítal Upír Krejčí a přivezl s sebou RECYKLOSTROJ, do něhož bylo možné odevzdat jakýkoliv 
nepotřebný elektrospotřebič. Odměnou za to byl malý dárek. Děti se dověděly plno zajímavostí ohledně recykla-
ce starých spotřebičů a třídění odpadu. 

 4. 10. se 2 zástupkyně našeho žákovského parlamentu zúčastnily schůzky žákovských parlamentů Karlovarského 
kraje v Dolním Žandově. Díky workshopu se dozvěděly, jak zlepšit fungování parlamentu ve škole, a získaly tipy 
na další akce, které by školní parlament mohl ještě uskutečnit. 

 13. a 14. 10. uspořádal náš Žákovský parlament Sovičky v rámci celorepublikového charitativního projektu 72 
hodin sbírku pro opuštěné pejsky z mariánskolázeňského útulku. Pro pejsky se podařilo vybrat obrovské množ-
ství dobrot a krmiva. V počtu donesených pamlsků zvítězili žáci 3. třídy. 

  20. 10. se zúčastnili žáci první třídy projektu Zdravá 5.  Jedná se o výukový program Nadačního fondu Albert, 
který učí děti ze ZŠ a MŠ zásadám zdravé výživy. 

 25. 10. se na naší škole uskutečnila oslava Halloweenu,  
tradičního anglosaského svátku. Žáci 9. třídy připravili  
pro své spolužáky na nižším stupni tematický program  
plný her a zábavy. Nechyběly ani soutěže o nejlepší masky. 

 15. 11. proběhla v naší škole soutěž ve hře Piškvorky.  
Soutěžili mezi sebou přihlášení žáci 2. stupně. Všichni  
se snažili ukázat, že piškvorky hrát umějí. V příjemné  
atmosféře si nejen zahráli, ale i pobavili. Každý si nakonec  
odnesl malou odměnu.                           (Lenka Lapská) 

Novinkou ve školním roce 2016/17 je za-
vedení  systému Bakaláři, což je elektronický školní 
informační systém. Ten naše škola zatím využívá, 
aby informovala rodiče o průběžné klasifikaci jejich 
potomků. Do systému se mohou přes školní webo-
vé stránky přihlásit zákonní zástupci žáků (každý má 
své vlastní uživatelské jméno a heslo). 
 

 

KROUŽKY VEDENÉ PŘI ZŠ 

CO SE VE ŠKOLE UDÁLO 
OD ZAČÁTKU ŠKOLNÍHO ROKU? 
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Angličtina hrou sl. Žemličková 
Angličtina hrou sl. Žemličková 
Pohybové hry p. Rychtrová 
Český jazyk netradičně p. Lapská 
 

 
 
 
 

ZMĚNY V PEDAGOGICKÉM SBORU 
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ZPRÁVIČKY Z KLIMENTOVSKÉ ŠKOLIČKY 
 
 

 
 

 

PROBĚHNE 
19. 12. 2016 - "Vánoční posezení", kde děti před-
vedou, co se od září naučily. Poté společně s rodiči 
ochutnají cukroví, které napekly maminky.   
Začátky akce: 
 1. třída od 15.30 hodin 
 2. třída od 16.00 hodin 
 

  10              ZPRÁVIČKY Z HLEĎSEBSKÉ ŠKOLIČKY                    

 

PROBĚHLO 
30.09. Recyklostroj s Upírem 
12.10. Návštěva moštárny 
17.10. Divadlo M+M "Z pohádky do pohádky" 
20.10. Dlabali jsme si dýně, navštívili knihovnu 
25.10. "Na pavoučím vlákenku" program s p.  Dvořákovou 
08.11. Divadlo "Z bedny" 
21.11. Kouzelník 

 
                       po uzávěrce 
05.12. Mikulášská nadílka 
06.12. Jak se čerti učili zpívat koledy 

 
  
  
  
  
  
  
  
   

Zdroj: http://www.msvelkahledsebe.cz/aktuality.html   
 

PROBĚHLO 
30.09. Na hřišti ve VelkéHleďsebi:"ELEKTROVANDR 

S UPÍREM". Děti si s sebou přinesly vyřazené elektro-
spotřebiče a společně s dětmi z MŠ  a ZŠ ve Velké Hleď-
sebi  je zrecyklovaly. K tomu jim známý herec a komik 
Václav Upír Krejčí zarepoval a vysvětlil, kam se tyto spo-
třebiče odvážejí. Za odměnu děti dostaly omalovánky 
a lízátko. 

 
05.10. Návštěva moštárny v Klimentově. Zde se děti seznámily 

s postupem při výrobě jablečného moštu. Ten pak dosta-
ly k obědu a moc jim chutnal.  

20.10. 
 
 
 
 
16.12. 

proběhl ve školce vzdělávací program "ZDRAVÁ 
5" zaměřený na zdravý životní styl v oblasti stravování. 
Děti se seznámily zábavnou formou se zásadami zdravé-
ho stravování,  s potravinami, které jsou zdravé a které 
ne. Vkládaly žetonky s obrázky potravin do úst veselého 
nebo smutného panáčka. 
Besídka (po uzávěrce) 

Zdroj: http://www.velkahledsebe.cz/ms-klimentov/novinky-aktuality/ 
 

PROBĚHNE 
 2. 1. 2017 Pohádka - DIVADLO Z BEDNY 

 
 

Byl u nás Mikuláš s čertem a andělem 

         

 
Zhlédli jsme divadelní před-
stavení „Kocour v botách“ 

 

Také jsme vyráběli  DÝŇÁČ-
KA,  zapojil se opravdu každý 
a všechny to velice bavilo.  
 



 
 

 
 
 

  
 
 
 

                              STŘÍPKY Z HISTORIE                     11 

PAMĚTNÍ  KNIHA   
(pokračování) 

 

INSPEKČNÍ PROHLÍDKA 
 Dne 10. května vykonal p. insp. Teyerle 
z Karl. Varů prohlídku na zdejší škole a ocenil 
v objektivním posudku práci pisatele těchto řádků.  
VÝLET 
 Dne 14. května byly děti s dětmi české 
školy v Plané a v Kynžvartě na školním výletě. Vý-
let byl tentokráte konán pěšky do Kynžvartu, do 
Žandova a do Kneiplbachu. Vydařil se velice, neboť 
bylo krásné počasí a dobrá nálada. 
KONEC ŠKOLNÍHO ROKU 
 Školní rok byl zakončen 28. června školní 
slavností. Ze školy vystoupili tito žáci:  
Josef Šarnagl (vysv. na odchod.) 
Frant. Samek (prospěch dostat.) 
 
ŠKOLNÍ ROK 1927-28 
ZAHÁJENÍ NOVÉHO ŠK. ROKU 

Školní rok 1927 -  28 byl zahájen 1. září. 
V počtu zapsaných dětí se jeví opětně vzestup (22 
= 10 + 12); snad jitřenka to šťastnější budoucnosti. 
Třída jest silnější nejen kvantitativně, ale i kvalita-
tivně, neboť nově přišli starší žáci jsou děti, jež se 
učily dobře i v německé škole. Proto již od počátku 
školního roku nasává pisateli těchto řádků radost-
ná práce. 
BOJ S OBCÍ O BYT SPR. ŠKOLY 
Školní rok 1927 – 8 se vyznačuje 
úporným bojem spr. školy o byt 
s místní obcí. Pisatel těchto řádků 
se chtěl oženiti a potřeboval by-
tu. Podařilo se mu již v měs. srp-
nu zamluviti si byt, jenž měl býti 
uvolněn v květnu 1928. 
Obec chtěla zabrániti, aby se český učitel v „čistě 
německé“ obci oženil a napiala všechny síly, aby 
uvolnění bytu znemožnila. Do sporu správce školy 
s obcí zasáhla okr. pol. správa z Mar. Láz. hlavně 
svým obětavým, energickým úředníkem Drem 
Raifem, radou pol. správy, státní poz. úřad Plzeň, 
stát. pozemkový úřad v Praze a mnozí vlivní jedinci 
(Ing. Mečíř, Dr. Lukavský, N. J. S. v Praze s p. sená-
torem Hrubým)- až po mnoha bezvýsledných re-
kursech po půl roce obec úplně kapitulovala. Jmé-
na vůdců této kampaně zde stůjtež zvěčněna. Jsou 
to starosta obce Wilfling a první radní W. Dürbeck 
(„Das sag´ich euch, meine Herrn; der tschechische 
Lehrer darf in Sichdichfür keine Wohnung be-
kommen“). 
 Dnes, když píši tyto řádky, svítí jasně slun- 

ce do mého hezkého bytu, stromy se usmívají do oken a 
obloha je jasná, bez mráčku. – Nechci ani věřiti, že jest 
tolik zla na světě. 
VYUČOVÁNÍ NĚMČINĚ 
 K žádosti spr. školy svolilo mšano /MŠANO = Minister-

stvo školství a národní osvěty/ k vyučování nepovinné němčina 
/němčiny/ v jednom oddělení na zdejší škole. Vyučováním 
byl pověřen správce školy, jenž měl vysvědčení způsobi-
losti vyučovati témuž jazyku na školách měšťanských. 
VÁNOČNÍ NADÍLKA 

Vánoční nadílka setkala se i tentokráte s úplným 
zdarem. Byla to opětně Česká okr. péče o mládež v Mar. 
Láz. a N. J. S. v Praze, jež přispěly bohatými dary 
k podělení dětí. Česká okr. péče v M. L. financovala mi-
mo to po celou zimu vyvařování polévek pro chudé děti 
zdejší školy. 
ŠKOLNÍ VÝBOR 

K hájení zájmů české školy bylo nutno postaviti 
silnější hráz než jakou byla osamělá postava správce 
školy. Tak došlo v lednu 1928 k volbě míst. škol. výboru 
s jednací řečí československou. Jednohlasně byli zvoleni: 
Matouš Kubín, státní cestmistr, předsedou. Ludv. Vaněk, 
správce školy, jednatelem, Frant. Weis, listonoš, poklad-
níkem. Místní školní výbor se scházel pravidelně měsíčně 
a přispěl v mnohém velice správci školy. 
DEFINITIVNÍ USTANOVENÍ SPRÁV. ŠKOLY 

Výnosem mšano z 28/1 1928, č. 11046 – I. – byl 
pisatel těchto řádků jmenován definitivním učitelem a 
správcem školy ve Velké Hleďsebi. 
GESANGVEREIN 
 Pisatel těchto řádků vyhovil v únoru 1928 přání 
deputace místního Arbeiter Gesangvereinu a přijal místo 
dirigenta tohoto dvaadvaceti členného pěveckého tělesa 
po úhradě se členy m.š.v. a po předchozím oznámení 
insp. v Kar. Varech. Tato nová činnost může míti blaho-
dárné následky pro rozvoj české školy. 
MATEŘSKÁ ŠKOLKA 

Tříleté úsilí správců zdejší školy o otevření české 
mateřské školky v místě bylo korunováno zdarem na jaře 
t. r., kdy se podařilo správci školy získati místnost pro 
mateřskou školku nejen od nájemce této místnosti, pana 
Haase, ale i od majitele budovy Dra Metternicha. Míst-
nost malá, tmavá o jediném okně, úzká a vlhká – ale přec 
jen místnost. Otevření mateřské školky bylo povoleno 
výn. mšano z 27/11 1927, č. 140.904 – I. Definitivně byla 
otevřena dne 15. 3. 1928, kdy místo výp. pěstounky na-
stoupila literní učitelka / vyučující všem předmětům kromě ženských 

ručních prací (na rozdíl od učitelky industriální/, sl. Anna Slunečková 
z Votic, slečna milé, jemné povahy, milovnice dětí a úz-
kostlivě svědomitá pracovnice. 
ZÁPIS DO MAT. ŠKOL. 

Zápis dopadl skvěle (26 = 13 + 13). Některé děti 
samozřejmě po několika proplakaných hodinách odešly, 
ale přišly nové, tak že celkový počet zůstal nedotčen. 
 

Zdroj: Pamětní kniha    (Přepsala: Lenka Lapská) 
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ce do mého hezkého bytu, stromy se usmívají do oken a 
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VYUČOVÁNÍ NĚMČINĚ 
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stvo školství a národní osvěty/ k vyučování nepovinné němčina 
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DEFINITIVNÍ USTANOVENÍ SPRÁV. ŠKOLY 
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GESANGVEREIN 
 Pisatel těchto řádků vyhovil v únoru 1928 přání 
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dirigenta tohoto dvaadvaceti členného pěveckého tělesa 
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MATEŘSKÁ ŠKOLKA 
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ručních prací (na rozdíl od učitelky industriální/, sl. Anna Slunečková 
z Votic, slečna milé, jemné povahy, milovnice dětí a úz-
kostlivě svědomitá pracovnice. 
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ale přišly nové, tak že celkový počet zůstal nedotčen. 
 

Zdroj: Pamětní kniha    (Přepsala: Lenka Lapská) 
 

 
 

 
 
 

  

 
 
 
 

  
Dalším Forberichovým stavebním dílem ve Velké Hleďsebi 

byla výstavba hřbitovní kaple na nově založeném hřbitovu. Do té 
doby se pohřbívalo v Trstěnicích. Sepulkrální architektura vysoké 
hodnoty je na původním místě - na severní straně hřbitova. Byla 
postavena ještě před stavbou kostela - v roce 1906. Jde o dílo ma-
riánskolázeňského architekta Josefa Forbericha, který krátce poté 
stavěl kostel sv. Anny.  

Střední část kaple je vystavěna k účelům posledního rozlou-
čení s nebožtíkem za přítomnosti kněze a menšího počtu pozůsta-
lých.   

Severní část slouží pro provoz hřbitova a jako sklad potřeb 
hrobníka.  

Jižní část je k dispozici knězi a jsou zde uloženy máry.  
Vedlejší místnůstka byla vybudována jako suchý záchod pro 

potřeby návštěvníků hřbitova.  
V malé věžičce nad kaplí je umístěn zvonek ovládaný prova-

zem z vnitřku kaple. 
Pamětní deska vedle vchodu v kapli oznamuje jména všech 

zasloužilých místních tvůrců kaple a jednoho zednického mistra M. 
Geberta ze Starého Sedliště. V závěru textu je vročení 4. listopadu 
1906, kdy byl hřbitov s kaplí úplně dokončen. 

 
vvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvv 

 

 
 
  Interiér hřbitovní kaple v roce 2009 
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MISTROVSTVÍ SVĚTA V PLASTIKOVÉM MODELÁŘSTVÍ 2016  

Mistrovství světa v plastikovém modelářství SCALE MODEL WORLD 2016, 
konající se ve městě Telford ve Velké Británii za účasti nejvyšších špiček absolvova-
la naše modelářská výprava opět, jako každý rok a to celkem úspěšně.  

Letos jsme "hleďsebskou" výpravu rozšířili o členku něžného pohlaví, Ka-
milu Chmelařovou a jako jediná žena v kategorii LETADLA VRTULOVÁ 1/72 s mode-
lem P-51 Mustang a LETADLA PROUDOVÁ 1/72 s modelem Suchoj -37, vzbudila 
svým kvalitním zpracováním modelů značný obdiv v řadách známých světových 
modelářů. Jako nováček v účasti na MS sice nevyhrála žádnou cenu, ale byla víta-
nou pomocí v organizaci našeho týmu a v první řadě sklidila gratulace ke své práci 
na modelech od předsedů klubů IPMS Glasgow, IPMS France, IPMS Germany a 
domluvila, díky svým jazykovým schopnostem, možnou spolupráci s těmito mode-
lářskými spolky v oblasti výměny informací o stavbách modelů a možných vzájem-
ných návštěvách vlastních modelářských výstav.  

My se synem jsme se ve světové konkurenci zhruba tisícovky modelů v různých kategoriích od modelářů z 
celého světa neztratili a dovezli nějaké medaile.  Můj syn, Petr Němec, dnes již osmnáctiletý, soutěžil letos poprvé 
za seniory. V kategorii modelů NEOBVYKLÝCH VOZIDEL 1/72  získal stříbrnou medaili s modelem armádní verze 
českého Velorexu. Jako druhé ocenění, speciální cenu Commended, získal v kategorii DIORAMA za Boxerský zápas 
spojeneckých vojáků z 2. sv. války. Na benjamína v seniorech výborný úspěch, asi mám silného konkurenta a to 
rovnou v rodině.  

Osobně jsem v kategorii seniorů získal dvě medaile. Zlatou v LETADLECH CIVILNÍCH 1/144 za model dopra-
váku Iljušin-18 v barvách ČSA a stříbrnou za model bojového letadla Corsair II v barvách letky Tigermeet v LETA-
DLECH PROUDOVÝCH 1/72. Ještě jsem obdržel dvě ocenění Commended za modely letadel Vought Kingfisher 
amerického námořnictva a stíhačky F-15 v izraelských barvách. "Efpatnáctky" si všimli i izraelští modeláři, kteří 
model ocenili zvláštní medailí. 

Věříme, že jsme reprezentovali slušně a na závěr chceme poděkovat naší obci Velká Hleďsebe za finanční 
dar, který nám pomohl tuto náročnou výpravu uskutečnit. Připojuji několik fotografií našich úspěšných modelů. 
Pokud by měl někdo zájem vidět tyto i jiné modely živě, tak zveme všechny zájemce na 10. ročník soutěžní výstavy 
plastikových modelů, která se uskuteční 4. 3. 2016 na Městském úřadě v Mariánských Lázních. 
S přáním hezkého dne, 

25. 11. 2016                                                                                                                                                   Martin Němec 
   Klimentov 163, Velká Hleďsebe 
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ÚNOR                   
DUBEN                 
KVĚTEN               
ČERVEN              
SRPEN                 
ZÁŘÍ                     
ŘÍJEN                  
LISTOPAD            
PROSINEC          

šipkový turnaj (pivnice na hřišti) 
nohejbalový turnaj (tělocvična)  
cyklistická akce  - další ročník SLAVKOVSKÉ ŠEDESÁTKY 
sportovní den pro děti (hřiště)  
turnaj v kopané (hřiště TJ SOKOL)  
cyklistická akce - další ročník TEPELSKÉ VRCHOVINY  
šipkový turnaj (pivnice na hřišti)  
nohejbalový turnaj (tělocvična)  
vánoční turnaj (hřiště) 

 

 
 

 22. 8. 2016 - občané vyjádřili přání prodloužit cyklostezku z 
ulice Pohraniční stráže do Mariánských Lázní a také do 
Drmoulu, informovali se na letní hleďsebský tábor u koní, 
který si získal popularitu, a přáli by si jej pro své děti a 
vnoučata i příští rok, položili i dotaz, kdy již koupíme  Mari-
on. 

 26. 9. 2016 - občané si přáli dát v teplých měsících na hřbi-
tov alespoň dvě lavičky, iniciovali založení klubu ručních 
prací pro ženy, aby se mohly scházet, popovídat si a spo-
lečně šít, plést, háčkovat, realizovat různé ruční práce. Dále 
se probíralo třídění odpadu. Občané si přejí, aby se 
do Kurýru napsalo, co do kterého barevně označeného 
kontejneru patří. Dále by si přáli mít v obci bankomat a 
opět se ptali na koupi Marionu. 

 31. 10. 2016 - občané  se ptali na park po bývalém KOVU, 
zmínili opět bankomat, postěžovali si, že cizí lidé vyvážejí 
do našich kontejnerů odpady, někteří by si přáli mít v obci 
obecní rozhlas, navrhli, aby obec zakoupila vysavače na psí 
exkrementy, a uvítali by různé přednášky s náměty např.  

ČAJE O PÁTÉ  – PREZENTACE VAŠICH PŘÁNÍ A NÁZORŮ 

 

aranžování květin, péče o zdraví atd. Dále se 
probírala kanalizace v obci a možnosti dotací 
na čističky. 

    Ing. Jaroslava Brožová – Lampertová 
starostka    

 
Předseda sportovní komise Branislav Labaj     

PROBĚHLO 



 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čaj o páté, který proběhl 22.srpna, byl zajímavý i tím, že se hostům představil pan Kořán a promítl na 
plátno ukázky ze soutěží ve westernové jízdě.  Stáj Velkou Hleďsebi reprezentuje jeho syn Roman. Přítomní 
zhlédli získané ceny a přehled vítězství.  

Poslední filmová ukázka patřila národnímu šampionátu chovatelů koní American Quarter Horse – 
Bohemia Rhapsody Qarter Show 2016, jehož součástí byl také rakouský šampionát v disciplínách Cutting a 
Working Cow Horse. Hvězdou celé show byl rozhodčí Allen Mitchels (USA), jeden z nejzkušenějších a 
nejuznávanějších rozhodčích v Evropě i USA.  

Reprezentant hleďsebské stáje Roman Kořán se spolu se svým koněm Mahalem této konkurence 
nezalekli a ze 171 startujících se umístili v jednotlivých disciplínách takto: 
 

 
 

Všechny disciplíny se jely v nejnáročnější kategorii CZQHA All Breeds Classes, která je určena pro všechna 
plemena koní, bez rozdílu věku koní a jezdců.                     UPŘÍMNĚ BLAHOPŘEJEME!                   (BL) 

 

 

2. místo -  Western Pleasure, 

4. místo -  Western Horsemanship,       

4. místo -  Showmanship at Halter,  

5. místo -  Trail. 
 

Letní westernový tábor ve Velké Hleďsebi… 
 

měl premiéru v letošním roce. První turnus tohoto tábora se konal od 11. do 15. července. Z fotografií dětí je 
vidět, že tam panovala dobrá nálada, a někteří účastníci si již nyní rezervovali místa na příští rok.  

  Přihlášky a termíny budou k dispozici začátkem roku 2017. 
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LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 

Poslední prázdninová neděle se vydařila. Aby se našim potomkům lépe vykročilo do školy, připravila obec a 
ve spolupráci s TJ Sokol nedělní odpoledne nabité zábavou a překvapeními. Nádherné letní počasí a s ním 
spojené vedro tlumily rozprašovače vodní páry v „ochlazovací zóně“. Autodrom byl obrovským lákadlem ne-
jen pro kluky a holčičky, ale i pro jejich tatínky a maminky. Malování na obličej, pouštění velikánských duho-
vých bublin, dětské soutěže o ceny se těšily velké oblibě a návštěvnosti. Skákací hrad příšerky s.r.o. potěšil 
mnoho malých zájemců o skákání a klouzání. Rovněž domeček plný prolézaček, míčků, klouzaček a dalších 
atrakcí nebyl ani na chvilku volný, to samé platilo o kolotoči i aqwazorbingu. Klaun Bambulík zaujal svým vy-
stoupením a čarováním děti i jejich rodiče. Učil je kouzla a na závěr všem vytvářel z balónků různá zvířátka. 
Největším hitem byl živý medvěd Hugo, známý i z televizních obrazovek. Všichni si jej mohli pohladit, nebo 
mu dát piškot.  A že se našlo hodně odvážlivců! Jedna holčička si dokonce chtěla vzít Huga domů. Velký 
úspěch měly i taneční soutěže. Děti tančily ve stylu country, předváděly jízdu na koni, tančily v párech i ve 
skupinách. Od paní starostky a kulturní komise doslali vítězové kovbojské klobouky, medaile a další ceny. 
Občerstvení opět organizoval TJ Sokol. Paní Eva Baslová celé odpoledne rozdávala dětem nakrájené chlazené 
melouny a měla pro ně i nanuky. Děkujeme jí i všem ostatním organizátorům akce za děti, které si prázdnino-
vé odpoledne náramně užily.           

     (BL) 



 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čaj o páté, který proběhl 22.srpna, byl zajímavý i tím, že se hostům představil pan Kořán a promítl na 
plátno ukázky ze soutěží ve westernové jízdě.  Stáj Velkou Hleďsebi reprezentuje jeho syn Roman. Přítomní 
zhlédli získané ceny a přehled vítězství.  

Poslední filmová ukázka patřila národnímu šampionátu chovatelů koní American Quarter Horse – 
Bohemia Rhapsody Qarter Show 2016, jehož součástí byl také rakouský šampionát v disciplínách Cutting a 
Working Cow Horse. Hvězdou celé show byl rozhodčí Allen Mitchels (USA), jeden z nejzkušenějších a 
nejuznávanějších rozhodčích v Evropě i USA.  

Reprezentant hleďsebské stáje Roman Kořán se spolu se svým koněm Mahalem této konkurence 
nezalekli a ze 171 startujících se umístili v jednotlivých disciplínách takto: 
 

 
 

Všechny disciplíny se jely v nejnáročnější kategorii CZQHA All Breeds Classes, která je určena pro všechna 
plemena koní, bez rozdílu věku koní a jezdců.                     UPŘÍMNĚ BLAHOPŘEJEME!                   (BL) 

 

 

2. místo -  Western Pleasure, 

4. místo -  Western Horsemanship,       

4. místo -  Showmanship at Halter,  

5. místo -  Trail. 
 

Letní westernový tábor ve Velké Hleďsebi… 
 

měl premiéru v letošním roce. První turnus tohoto tábora se konal od 11. do 15. července. Z fotografií dětí je 
vidět, že tam panovala dobrá nálada, a někteří účastníci si již nyní rezervovali místa na příští rok.  

  Přihlášky a termíny budou k dispozici začátkem roku 2017. 
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LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 

Poslední prázdninová neděle se vydařila. Aby se našim potomkům lépe vykročilo do školy, připravila obec a 
ve spolupráci s TJ Sokol nedělní odpoledne nabité zábavou a překvapeními. Nádherné letní počasí a s ním 
spojené vedro tlumily rozprašovače vodní páry v „ochlazovací zóně“. Autodrom byl obrovským lákadlem ne-
jen pro kluky a holčičky, ale i pro jejich tatínky a maminky. Malování na obličej, pouštění velikánských duho-
vých bublin, dětské soutěže o ceny se těšily velké oblibě a návštěvnosti. Skákací hrad příšerky s.r.o. potěšil 
mnoho malých zájemců o skákání a klouzání. Rovněž domeček plný prolézaček, míčků, klouzaček a dalších 
atrakcí nebyl ani na chvilku volný, to samé platilo o kolotoči i aqwazorbingu. Klaun Bambulík zaujal svým vy-
stoupením a čarováním děti i jejich rodiče. Učil je kouzla a na závěr všem vytvářel z balónků různá zvířátka. 
Největším hitem byl živý medvěd Hugo, známý i z televizních obrazovek. Všichni si jej mohli pohladit, nebo 
mu dát piškot.  A že se našlo hodně odvážlivců! Jedna holčička si dokonce chtěla vzít Huga domů. Velký 
úspěch měly i taneční soutěže. Děti tančily ve stylu country, předváděly jízdu na koni, tančily v párech i ve 
skupinách. Od paní starostky a kulturní komise doslali vítězové kovbojské klobouky, medaile a další ceny. 
Občerstvení opět organizoval TJ Sokol. Paní Eva Baslová celé odpoledne rozdávala dětem nakrájené chlazené 
melouny a měla pro ně i nanuky. Děkujeme jí i všem ostatním organizátorům akce za děti, které si prázdnino-
vé odpoledne náramně užily.           

     (BL) 
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       Děti tančily ve stylu country …   Největším hitem byl živý medvěd Hugo… 

 
 

 

 

BLEŠÍ TRH 
 

V sobotu 1. 10. 2016 od 9.00 hodin v MOŠTÁRNĚ v Klimentově mohli zájemci a milovníci smlouvání a 
nakupování na bleším trhu uspokojit své touhy. Nabídka byla vskutku přepestrá. Některé starožitné kousky 
okamžitě měnily majitele. Nepřeberné množství gramofonových desek, elektrospotřebičů, krásných kousků 
porcelánu, hraček, sportovních potřeb pro děti i dospělé byly nabízeny lidově řečeno za babku. A protože bylo 
krásné počasí, mnozí prodejci rozložili své zboží nejen v moštárně, ale rovnou na parkovišti před ní. Uprostřed 
moštárny byl umístěn stůl, kde bylo dokonce zboží „ zadarmo“.  Každý si něco vybral, nebo zpeněžil. Překvape-
ním bylo, že se zapojili zájemci i z okolních obcí a Mariánských Lázní.  

Organizátoři slíbili na jaře příštího roku další pokračování této velice vydařené akce.               (BL) 

 

VÁCLAVSKÁ ZÁBAVA 
 

Na 30. září se těšili hlavně Václavové, neboť se v La Panne konala již tradiční Václavská zábava. K tanci hrála 
plzeňská kapela Harmonie. Tři přítomní Václavové dostali k svátku malý dáreček – výroční kšiltovku a na 
parketu si s partnerkami zatancovali vyhlášené sóĺo na přání. 

Vítání prvňáčků 1. září na naší základní škole. 
 

Jako každý rok i letos přišla přivítat nové žáčky ZŠ paní starostka. Děti od ní dostaly odznak JSEM PRVŇÁ-
ČEK ZŠ VELKÁ HLEĎSEBE a další dárečky. Také si pohladily pro štěstí velkou vítací pastelku, se kterou se 
pak i se svou novou paní učitelkou společně vyfotily. 
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INDONÉSKÝ VEČER 
15. 10. se uskutečnil indonéský večer, pořádaný ke DNI SENIORŮ v restauraci La Panne. 

Hosty byli Ronny Marton vlastním jménem Rony Surjomartono, který pochází z Indonésie, konkrétně z ostrova 
Jáva. Přijel k nám studovat v roce 1963 a stal se inženýrem ekonomie. Mezi jeho hlavní mimoškolní činnosti patřilo 
judo a karate. Surjomartono se zpět do vlasti už natrvalo nevrátil. Usadil se v Praze, kde také založil rodinu. Na 
hudební scéně jej proslavila hlavně jeho nejznámější píseň, Hastrmane, tatrmane melou a Žiji v Praze devět let. 

S Ronnym a jeho kytarou přijel do Velké Hleďsebe také jeho kamarád, známý sportovní komentátor Jaro-
slav Suchánek. Oba nás skvěle bavili, Ronny hrou na kytaru a svým zpěvem nejen českých, ale i indonéských písní 
a pan Suchánek nás bavil svými historkami, vtipy a předčítáním ukázek ze své knihy „ Blbiny“. Pro zpestření pro-
gramu večera vystoupily se svými tanečními kreacemi břišní tanečnice v překrásných úborech. 
Večer se velice vydařil, senioři se krásně pobavili, na závěr se oba hosté na přání účastníků večera s nimi vyfotili a 
rozdávali autogramy.  Oběma se u nás líbilo a slíbili další návštěvu.                                                                       (BL) 
 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                

Country zábava 19. 11. 2016  
v La Panne 

již po sedmé se sešli přátelé a milovníci 
country, tentokrát s kapelou Drsoni. Při 
krásné hudbě, tanci a zpěvu se bavili 
mladí i ti dříve narození. 
(Novomanželé Prokopovi si dokonce 
vybrali tento večer pro zakončení své-
ho krásného slavnostního dne.)                  
(BL) 
 

  
V neděli 23. 10. proběhl již druhý ročník DRAKIÁDY. 

Sešlo se pár desítek dětí s rodiči, dědečky, babičkami, nebo staršími sourozenci a soutěžili v několika disciplí-
nách, například o největšího a nejmenšího draka, doma vyrobeného draka, nejdéle a nejvýše létajícího draka. 
Draci byli hodnotící komisí řádně přeměřováni a všichni účastníci soutěže byli označeni razítkem na ruku.  Ví-
tězové, kteří se umístili na prvních třech místech v každé kategorii, dostali jako odměny nové draky, sladkou 
odměnu a medaili. Na všechny ostatní děti, které se zúčastnily létání s draky, čekaly medaile za účast s logem 
Drakiády 2016 a další sladké ceny. Bylo krásné počasí a nedělní odpoledne se skvěle vydařilo k radosti všech 
malých a velkých účastníků. Na závěr dostali „ závodníci“ opečeného vuřta a teplý čaj. Celou akci opět pořáda-
la obec ve spolupráci s TJ Sokol. 



 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                               DALŠÍ AKCE                                17 

INDONÉSKÝ VEČER 
15. 10. se uskutečnil indonéský večer, pořádaný ke DNI SENIORŮ v restauraci La Panne. 

Hosty byli Ronny Marton vlastním jménem Rony Surjomartono, který pochází z Indonésie, konkrétně z ostrova 
Jáva. Přijel k nám studovat v roce 1963 a stal se inženýrem ekonomie. Mezi jeho hlavní mimoškolní činnosti patřilo 
judo a karate. Surjomartono se zpět do vlasti už natrvalo nevrátil. Usadil se v Praze, kde také založil rodinu. Na 
hudební scéně jej proslavila hlavně jeho nejznámější píseň, Hastrmane, tatrmane melou a Žiji v Praze devět let. 

S Ronnym a jeho kytarou přijel do Velké Hleďsebe také jeho kamarád, známý sportovní komentátor Jaro-
slav Suchánek. Oba nás skvěle bavili, Ronny hrou na kytaru a svým zpěvem nejen českých, ale i indonéských písní 
a pan Suchánek nás bavil svými historkami, vtipy a předčítáním ukázek ze své knihy „ Blbiny“. Pro zpestření pro-
gramu večera vystoupily se svými tanečními kreacemi břišní tanečnice v překrásných úborech. 
Večer se velice vydařil, senioři se krásně pobavili, na závěr se oba hosté na přání účastníků večera s nimi vyfotili a 
rozdávali autogramy.  Oběma se u nás líbilo a slíbili další návštěvu.                                                                       (BL) 
 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                

Country zábava 19. 11. 2016  
v La Panne 

již po sedmé se sešli přátelé a milovníci 
country, tentokrát s kapelou Drsoni. Při 
krásné hudbě, tanci a zpěvu se bavili 
mladí i ti dříve narození. 
(Novomanželé Prokopovi si dokonce 
vybrali tento večer pro zakončení své-
ho krásného slavnostního dne.)                  
(BL) 
 

  
V neděli 23. 10. proběhl již druhý ročník DRAKIÁDY. 

Sešlo se pár desítek dětí s rodiči, dědečky, babičkami, nebo staršími sourozenci a soutěžili v několika disciplí-
nách, například o největšího a nejmenšího draka, doma vyrobeného draka, nejdéle a nejvýše létajícího draka. 
Draci byli hodnotící komisí řádně přeměřováni a všichni účastníci soutěže byli označeni razítkem na ruku.  Ví-
tězové, kteří se umístili na prvních třech místech v každé kategorii, dostali jako odměny nové draky, sladkou 
odměnu a medaili. Na všechny ostatní děti, které se zúčastnily létání s draky, čekaly medaile za účast s logem 
Drakiády 2016 a další sladké ceny. Bylo krásné počasí a nedělní odpoledne se skvěle vydařilo k radosti všech 
malých a velkých účastníků. Na závěr dostali „ závodníci“ opečeného vuřta a teplý čaj. Celou akci opět pořáda-
la obec ve spolupráci s TJ Sokol. 

 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

18                 DALŠÍ AKCE, KTERÉ PROBĚHLY                   

VOLBY 
 

Ve dnech 7. -8. 10 2016 se konaly krajské volby. Celorepublikově přišla k volebním urnám jedna třetina oprávně-
ných voličů, jako kdyby dvěma třetinám obyvatel bylo jedno, co se děje v jejich kraji, zda budou například opraveny kraj-
ské silnice, na jejichž tristní stav si většina řidičů stěžuje, nebo zda se udělá za krajské peníze něco jiného. 

I v naší obci byla volební účast slabá. Voleb v obci se zúčastnilo zhruba 1/3 oprávněných voličů, přičemž nejvyšší 
účast zaznamenal volební okrsek č. 2, který se nacházel v ZŠ, a to 36,18%.  

Vy, kdo jste nevolili, si nyní na nic nestěžujte, neboť své právo jste zahodili.  A my ostatní můžeme doufat, že na-
še ruka při volbě byla šťastná a díky zastupitelům, kteří obsadí krajská křesla, bude vzkvétat i naše obec, do níž by nějaké 
krajské penízky též mohly přitéct. Doufejme i v rozkvět lázeňství a cestovního ruku, protože v těchto oborech je zaměst-
náno mnoho obyvatel naší obce, a věřme, že noví zastupitelé budou nápomocni s tvorbou nových míst v našem okolí.
                                                                                              Marcela Prokešová 

 
 

Poděkování občanům za účast ve volbách. 
Vážení občané, chtěla bych Vám poděkovat za účast v krajských volbách, přispěli jste tím v naší obci 
k nadprůměrné volební účasti v porovnání s krajem. V Hleďsebi a Klimentově  se dostavilo k volbám 32,61% 
oprávněných voličů. V celé České republice to bylo 34,57% a v Karlovarském kraji 30,23% voličů. Zařadili jsme 
se svou účastí cca o 2% pod celorepublikový výsledek volební účasti a cca o 2% nad výsledek Karlovarského 
kraje.  Je to důkazem toho, že zhruba jedné třetině našich obyvatel, není lhostejné, jak bude náš kraj pracovat 
příští čtyřleté volební období. Poprvé v historii Karlovarského kraje máme v čele ženu, hejtmanku paní Mgr. 
Janu Vildumetzovou, která ještě před volbami, jako kandidátka navštívila také Velkou Hleďsebi. Věřím, že nám 
jako hejtmanka zachová svou přízeň a určitě nás mnohokrát navštíví i v budoucnu.  Volby do krajů jsou hlavně 
o spolupráci všech (bez rozdílu barvy trička), kteří mají snahu a zájem posunout svou obec o kousek dopředu, a 
proto věřím, že se nám podaří v naší obci společnými silami některé věci změnit.              (J. Brožová Lampertová) 
A jak jsme v Hleďsebi hlasovali? 
1. ANO 2011                                                                                                                      28,73% 
2. ČSSD                                                                                                                               13,78% 
3. Česká pirátská strana                                                                                                   13,10% 
4. KSČM                                                                                                                                9,57% 
5. ALTERNATIVA                                                                                                                 7,22% 
6. STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ (STAN) S PODPOROU, KOA, KDU-ČSL a TOP 09              7,05% 
7. ODS                                                                                                                                  6,38%     
8. Koalice Svoboda a přímá demokracie -Tomio Okamura(SPD) a Strana Práv Občanů    3,69% 
9. HNUTÍ NEZÁVISLÝCH ZA HARMONICKÝ ROZVOJ OBCÍ A MĚST                              3,02% 
10. VOK- VOLBA pro Karlovarský kraj                                                                                2,18% 
11. PRO  Zdraví a sport                                                                                                           1,68% 
12. ÚSVIT – Národní Koalice s Blokem proti islamizaci                                                   1,17% 
13. Strana zelených                                                                                                               0,67% 
14. NE ILEGÁLNÍ IMIGRACI-PENÍZE RADĚJI PRO NAŠE LIDI                                            0,67% 
15. Svobodní a Soukromníci                                                                                               0,5  % 
16. Sdružení nezávislých kandidátů 1                                                                               0,33% 
17. Dělnická strana sociální spravedlnosti – NE imigrantům, STOP nepřizpůsobivým a diktátu EU 0,16% 

SVATOMARTINSKÁ HUSA 
 
 

Letošní svatomartinská husička, krásně křupavá a propečená se dvěma druhy knedlíčků a červeným zelíčkem, se podávala 
5. 11. v La Panne. K dobré chuti, pohodě a perfektnímu zažívání zahrála harmonikářka Růženka. Tento ročník se konal již 
potřetí, a protože kvalita husiček byla opět vynikající, byla kuchařka Ivanka Jechoutková slavnostně vyznamenána Řádem 
zlaté vařečky za všechny krásně vypečené husičky. Snědlo se jich celé hejno a přítomní hosté si krásně zazpívali s harmoni-
kářkou, která opět hrála podle přání hostů. Všichni se již těšíme na 4. ročník HUSIČKY v příštím roce.                 (BL) 
 

   
 

 

 
Mgr.  Jana  Vildumetzová  

 hejtmanka  Karlovarského kraje 

OBEC VELKÁ HLEĎSEBE 
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STAVĚNÍ VÁNOČNÍHO STROMKU 

 

 

 

Ve středu 16. 11. 2016 byl instalován v parku před kostelem náš historicky druhý vánoční strom. Na jeho osazení 
se opět podíleli nezištně a tou největší měrou pan Pavel Květoň, pan Martin Schneider, ing. Petr Potůček a za-
městnanci obce, naše „ Rychlá rota“. Všichni společně tím připravili našim občanům překrásné vánoční chvíle a 
mnoho radosti nejen při slavnostním rozsvěcení. Mnohokrát jim děkujeme!!!!! 

 
 

A JEHO ROZSVĚCENÍ  
 

 

 

 
 

 

První adventní neděle u nás v Hleďsebi 

    Předvánoční období má své kouzlo pro každého. Pro mě byla kouzelná již první adventní neděle. Když se v 17 
hodin setmělo, sešlo se mnoho lidí před kostelem, kde byl připravený krásný urostlý vánoční strom. Přicházející 
vítaly tony žesťových nástrojů souboru pana Josefa Koreise. Všichni se shromáždili kolem stromu a čekali na chví-
li, kdy se na něm rozsvítí krásné ozdoby. 
    Já jsem v té chvíli okouzlení měla ale strach a trému. Měla jsem u stromu zpívat sólo do mikrofonu. I když jsem 
zvyklá zpívat sólově v hudební škole, tentokrát to bylo jiné. Takové jedinečné, slavnostní.  
    A tolik lidí kolem!! Nebude se mi třást hlas v takové zimě? Pronásledovaly mě stále tytéž myšlenky. 
    Jakmile se rozzářila světla na stromě, zapomněla jsem na vše ostatní. Bylo to úchvatné! Zpívala jsem radostně 
bez problémů. Následující potlesk davu lidí mě nesmírně potěšil. Stejně mě hřála pochvala od paní starostky i 
ředitelky naší školy. Já bych pochválila také malé zpěváčky, kteří zpívali koledy se mnou.  
    Byl to pro mě neobyčejně krásný zážitek. Jediné, co mi vadilo, byla neosvětlená část místa, kde jsme zpívali. 

  (Natálie Prokešová) 
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    A tolik lidí kolem!! Nebude se mi třást hlas v takové zimě? Pronásledovaly mě stále tytéž myšlenky. 
    Jakmile se rozzářila světla na stromě, zapomněla jsem na vše ostatní. Bylo to úchvatné! Zpívala jsem radostně 
bez problémů. Následující potlesk davu lidí mě nesmírně potěšil. Stejně mě hřála pochvala od paní starostky i 
ředitelky naší školy. Já bych pochválila také malé zpěváčky, kteří zpívali koledy se mnou.  
    Byl to pro mě neobyčejně krásný zážitek. Jediné, co mi vadilo, byla neosvětlená část místa, kde jsme zpívali. 

  (Natálie Prokešová) 
 

  
 

                                                                                                                          

                     

 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

20                            NEDÁVNÉ AKCE                     
Lampionový průvod 

Jako v loňském roce i letos oslavili hleďsebští občané 17. listopad - Den boje za svobodu a demokracii. Bylo po celý 
den uplakaně, avšak po šestnácté hodině přestalo pršet, jako by i počasí chtělo, aby vzpomínkový akt proběhl důstojně. Za 
zvuku hudby kapely Daliborka, mažoretek z ML a hleďsebských roztleskávaček vyšel velký a dlouhý lampionový průvod (dle 
pamětníků s největší účastí) od hospody U Hřiště, Bezručovou, Tyršovou, Havlíčkovou a Kostelní ulicí, aby svou pouť završil 
opět na hřišti, kde již čekal bohatý program. Paní starostka v krátkém projevu připomněla, že tento den se ve světě slaví jako 
Mezinárodní den studentstva a v České republice se vztahuje ke dvěma historickým milníkům, které od sebe dělí 50 let, a to 
události 17. 11. 1939 a 17. listopadu 1989. Zazněla uznávaná nepsaná hymna demokracie   - píseň Jaroslava Hutky „Náměšt“. 
Vznikla jako oslava svobody připomínající pět základních morálních hodnot, jimiž jsou člověk, víra, pravda, láska a svoboda. 
Paní starostka poděkovala všem, kteří si našli čas a přišli, a popřála jim pěkné zážitky a krásný večer. A opravdu se bylo na co 
dívat. Zatančily naše hleďsebské kočky, roztleskávačky, po nichž následovala profesionální ohnivá show skupiny AGNISONS 
pod vedením Mgr. Třešňáka, která brala dech všem přítomným divákům. Závěr oslav rozzářil za hudebního doprovodu očeká-
vaný překrásný ohňostroj. Nechybělo samozřejmě ani občerstvení a oblíbené opékání vuřtů, které zajišťoval TJ Sokol. Všichni 
se už nyní těšíme na příští rok.                                                                                                                               (Marcela Prokešová + 
BL) 

                     

   
 
26. 11. - letošní 1. vánoční dílny před železnou nedělí a 1. adventem navštívili nejen děti, ale i mnozí dospělí, aby 
při vánoční hudbě, kávičce, čaji, svařáčku a sladkému pečivu dali průchod svému zdobícímu vánočnímu umění. 
Výsledky zručných a tvořivých rukou na sebe nedaly dlouho čekat a aranžéři se těšili z krásných věnců, svícnů, a 
různé nepojmenovatelné vánoční dekorace. Součástí dílen byla i výstava ručních prací našich šikovných hleďseb-
ských patchvorkářek pod vedením paní Mirky Smutné . 

   
 

27. 11. se od 9. hodiny začali před kostelem sv. Anny shromažďovat přívrženci vánočních trhů. V několika stáncích 
si tu mohli koupit masné výrobky vč. chutných jelítek a jitrnic, různobarevné jmelí, vánoční cukroví, hračky a také 
svařáček, který v dosti chladném počasí přišel dospělým vhod. Sváteční náladu umocňovaly koledy zaznívající 
z reprodukované hudby a betlém před vánočním stromem, jehož figurky vytvořily děti místní ZŠ. 

  
 

1. VÁNOČNÍ DÍLNA 

VÁNOČNÍ TRHY 



 
 

 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

pořádá 
dne 1. 4. 2017 

zájezd do Prahy 
do divadla Hybernia na muzikál  

MEFISTO 

 
Znovu prožít mládí? Proč ne?  

Domluvte se s ďáblem!  
Kdo je Mefisto?  

 
Čerpáno: http://www.muzikalmefisto.cz/ 

 

PLACENÁ INZERCE 

 

Vyslanec Pekla, ďábel, který je schopen vrátit člověku mládí. Za 
jistých podmínek. Na výhody mládí láká i stařičkého profesora 
Fausta, který hlavně lituje, že během svého života nestihl dokon-
čit své rozsáhlé dílo. Slibuje lásku, zdravé tělo, sílu i moc. Mládí a 
čas výměnou za duši, která ovšem s posledním dnem života člo-
věka propadne Peklu. Jak se rozhodnout? Ze starého profesora 
se na zkoušku stane mladík, který prožívá, na co už dávno zapo-
mněl. Popíjí se studenty, které kdysi učil, užívá radostí života, ale 
hlavně znovu prožívá lásku. A to nejednu. A když kromě lásky, 
získává i moc a na světě se mu v mladém těle líbí víc a víc, začíná 
přemýšlet, jakou lstí se ze svého úpisu Peklu vymanit…  

Láska, humor, napětí, ale hlavně lákavá ďáblova nabídka v atrak-
tivním příběhu na věčné téma ztraceného a znovu nalezeného 
mládí! 
Učinkují:  
Mefisto – Josef Vojtek /Jiří Zonyga,  
Andreucio - Jan Kříž / Petr Ryšavý,  
Markéta - Ivana Korolová /Karolína Gudasová,  
dále: Iva Marešová / Dita Hořínková, Jaromír Dulava / Michal 
Novotný, Tomáš Trapl / Kubík Rudolf, Hana Křížková / Renata 
Podlipská a další 
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OBEC VELKÁ HLEĎSEBE 
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OBEC VELKÁ HLEĎSEBE 
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PROBĚHLO PO UZÁVĚRCE 
 

07. 12. 2016  VÁNOČNÍ POSEZENÍ SE SENIORY  (La Panne) 

09. 12. 2016  VYPOUŠTĚNÍ BALÓNKŮ  - akce „ DOPIS JEŽÍŠKOVI“ (hřiště TJ Sokol – sraz v 14,30 hodin) 

10. 12. 2016  2. VÁNOČNÍ DÍLNA   - zdobení perníčků, vánoční dekorace z hoblin, výroba svíček)

         (Moštárna Klimentov od 13,30 – 17 hodin ) 

16. 12. 2016  PŘEDSILVESTROVSKÝ VEČER    (La Panne od 19 hodin) 
   a oslava konce roku 2016 

18. 12. 2016  MŠE SVATÁ     (kostel sv. Anny od 8,30 hod.) 

ŽEHNÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA  (kostel sv. Anny od 9,30 hod.) 

3. ADVENTNÍ KONCERT   (kostel sv. Anny od 14,45 hod) 

PROBĚHNE 
24. 12. 2016  VÁNOČNÍ ZPÍVANÁ    (před kostelem sv. Anny od 15 hodin) ) 

25. 12. 2016  VÁNOČNÍ TURNAJ „O pohár starostky ve fotbale“   (hřiště TJ Sokol od 9 hodin) 

26. 12. 2016  VÁNOČNÍ TURNAJ „O pohár starostky ve stolním tenise“  (tělocvična Klimentov od 9 hodin) 

 

   ŽIVÝ BETLÉM     (kostel sv. Anny od 14,45 hodin) 

 

ZNÁTE TYTO ZIMNÍ PRANOSTIKY? 
 

 Jak vysoko v zimě leží sníh, tak vysoko tráva poroste. 
 Jsou-li v zimě po cestách ledy, podaří se výborně zelí. 
 Lenivého tahá mráz za nos, před pilným smeká. 
 Jsou-li dlouho šišky na stromě, zima stálá nebude. 
 Pošmourný prosinec, dobré je znamení pro sady, lučiny i všechno osení. 
 Na Štědrý večer hvězdičky - ponesou vajíčka slepičky. 
 

Společenské večery 
18. 2.    Vítání občánků     Obřadní síň radnice VH  
25. 2.     Masopustní veselí  

 zabijačka  
 pro děti masopustní karneval   Moštárna Klimentov  
 pro dospělé masopustní zábava   La Panne 

28. 2.    Šipkový turnaj      pivnice na hřišti 
  1. 4.   Noc s Andersenem    knihovna VH 
   Den učitelů 

Velikonoční dílny    Moštárna Klimentov 
Pomlázková zábava 

 18.4.    Nohejbalový turnaj     tělocvična 
Přednášky       

 

 

CO VÁS ČEKÁ V NOVÉM ROCE? 
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Básně žáků 6. třídy na téma ZIMA 

 

 

 

 
 

Líčení Aničky z 8. ročníku na stejné téma: 

 

Tentokrát jsme pro vás připravili VÁNOČNÍ TEST. Správné odpovědi pošlete buď na adresu: ozalit@seznam.cz, nebo 
je osobně odneste paní starostce. Jeden z úspěšných řešitelů soutěže se může těšit jako vždy na pěknou výhru. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        
 
 
 
 
 
 
 
 

NOVÁ  SOUTĚŽ PRO NAŠE ČTENÁŘE 

Ze všech soutěžících, kteří 
nám odevzdali nebo zaslali 

správné řešení, 
byla vylosována 

 

paní Marie Bílková 
 (z Mariánských Lázní) 
GRATULUJEME!!! 

Výhru si může vyzvednout  
u paní starostky. 

TVORBA DĚTÍ 

 
FOTO: Jan Kovačík 

DUHA 

 
 

Podzim nám ukázal svou pravou tvář 
a pokryl pestrým listím chodníky i cesty. 
Šedivé nebe se mu chtělo asi podobat, 

proto si z duhy postavilo mosty. 
 

Vystoupat tak po nich nad všechny ty střechy, 
přelétla bych jako pták Moravu i Čechy… 

A vracela bych se jistojistě nerada! 
Být volná jako pták by byla paráda… 

  
(NN) 

Řešení minulé soutěže: 
 

SUDOKU 
973856412 

 
a) Letos se na vánoce moc těším. 
b) Letos jse na Vánoce moc těším. 
c) Letos se na Vánoce moc těším. 

 
a) červená ozdoba, symbolizující krásu, sílu a zdraví  
b) sušené lístky růže, které po zapálení provoní byt  
c) směs kadidla a vonných rozdrcených dřev, které po zapálení voní 

 
a) Zdobené kříže 
b) Zdobené proutí 
c) Zdobená okna 

 
a) Krásu 
b) Plodnost 
c) Štěstí 

 
a) Krásné vánoční svátky! 
b) Krásné Vánoční svátky! 
c) Krásné Vánoční Svátky! 
  

 

ZIMNÍ RADOVÁNKY 
Tahle zima 

je prostě prima. 
Stavíme sněhuláky, 
zdobíme obýváky. 

A když je hodně sněhu, 
vezmu si sáně a jedu. 

(Verunka) 
 

VÁNOCE 
Napečeme cukroví, 
až bude to hotový, 

ozdobíme stromeček. 
Bude u něj dědeček. 
Ozdobíme baráček, 
bude to náš miláček. 

(Týnka) 

Zima je právě v plném proudu. Krajina a její oby-
vatelé se chystají na dlouhý spánek. 

Tajemně smutný strom se naposledy v tomto roce 
zahledí do okolí. Slyší, jak praská suchá kláda. Tmavé 
stíny stromů ve větru tančí. Třpytivý sníh stále padá 
z nebes a obléká celou krajinu do bílého kabátu.  Mrznou-
cí voda šeptá přírodě: „Dobrou noc, uvidíme se příští 
rok!“ 

Už aby bylo jaro! 
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Tragédie, komedie nebo totální morální úpadek všeho? 
 

Asi z každého trochu! Marně hledám slova, abych vám, občanům, přiblížila atmosféru zasedání zastupitelstva obce, 
které se konalo ve středu 24. 11. 2016. 
Naprostá unuděnost, letargie zastupitelů, netečnost, tak bych nazvala přístup většiny našich zastupitelů, vámi zvole-
nými, občané, tuto schůzi.  
Teď sakra nevím, zda toto divadlo nazvat schůzí, protože jsem se asi mylně domnívala, že slovo schůze je od slovesa 
scházet se a jak víme, když se lidé scházejí, tak za nějakým účelem, třeba například, aby spolu komunikovali, vymě-
ňovali se názory, byť by spolu i nesouhlasili nebo třeba sršeli nápady, jak jejich každodenní život zpestřit, jak jej 
obohatit o zážitky. 
A ouha! Ať přemýšlím, jak přemýšlím, slovo schůze mi opravdu na včerejší zasedání zastupitelů nesedí a tak musím, 
už podruhé, bohužel použít nespisovné slovo, abych se vůbec nějak vyjádřila a vy to pochopili. Plkání naprosto o 
ničem. V tomto plkání opět vedl pan Kovařík, který se vracel k věcem, které se projednávaly před půl rokem, byl 
naprosto, lidově řečeno „mimo mísu“, a jak je u něj zvykem, chtěl stále nějaké odpovědi, které mu paní starostka 
trpělivě vysvětlovala. Marně!  
Takto plkal přes hodinu, ostatní občané jen kroutili hlavami a za mnou se ozývaly hlasy jako nechutné a už konec a 
tak podobně. 
Po více než hodině plkání o ničem jsem to už nevydržela a jak jsem vždycky děti učila, že s hloupostí se musí rychle 
zatočit, vstala jsem a velmi hlasitě jsem na adresu paní starostky řekla, že je po dlouhé době člověkem, který pro 
obec dělá viditelné věci, hlavně je to člověk komunikativní, empatický a snaží se pracovat pro občany a nechápu 
pana Kovaříka, z jakého důvodu má neustále potřebu komplikovat každé zasedání zastupitelstva naprosto irelevant-
ními dotazy, poznámkami, zda je to z mužské ješitnosti, či neschopností přijmout fakt, že starostuje žena, potom to 
taky něco vypovídá o jeho charakteru, přičemž najednou, jako čertík z krabičky, do té doby zamlklý a jakoby znuděný 
zastupitel pan Borský a pan Průcha, jali se mužně bránit pana Kovaříka a snažili se mne umlčet, neschopni přijmout 
názor druhého. Odešla jsem a rozloučila jsem se se slovem, nechutné! 
Velmi dobře zareagoval pan Greuzinger, který nahlas všem řekl, jaké nepravosti se děly v době starostování pana 
Kovaříka, takže bych své povídání zakončila, nejvíce aktivní nebyli zastupitelé, které jsme zvolili, ale občané, kterým 
není lhostejné, kdo a jak pracuje pro blaho nás a naší obce, tragédie nebo komedie? To ať si každý vybere sám! 
Nemám právo a nechci nikomu radit, ale prosím, až půjdete k volbám, uváženě volte ty, kteří pracují činy ne slovy, 
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NELÍBÍ SE NÁM 

 
Velmi mě rozčilují výkaly po psech na sídlišti v Klimen-
tově. Člověku je opravdu na zvracení, když ráno vyjdete 
z domu a první, co vidíte, je s prominutím ,, hovno" 
nehledě na to, že je to na trávnících, tak už i přímo u 
vchodových dveřích některých bytovek, na chodníku, 
uprostřed silnice... a ještě horší, že jsou tyto smradlavé 
dárečky i okolo školky v Klimentově. Prckové potom 
jdou a vyšlápnou to…  Opravdu to majitelé, netvrdím, 
že všichni, přehánějí, pytlíky a koše jsou na každém 
rohu. To je lidem zatěžko to sebrat a vyhodit? Ať se 
nezodpovědní majitelé nad sebou opravdu zamyslí. 
Není to tak dlouho, co starší paní, v důchodovém věku, 
takový smrdutý dáreček zahrabala pod haldu spadané-
ho listí, a pak jdou dětičky ze školky a s tím listím si 
hrají...                  Boušková Eva 

  Klimentov  
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Něco z (ne)činnosti zastupitelů. 
 

Jsou to již 2 roky, kdy je v čele obce nové vedení, které se rozhodlo vydávat zpravodaj (Hleďsebský kurýr), který vás 
bude informovat o podstatných událostech, které se konaly nebo budou konat. Budu velice stručný. 
Zastupitelstvo obce má 15 členů, které si dovolím rozdělit do několika kategorií: 

1. Ti, kteří pracují, aby obec prosperovala a především to vedlo k plnohodnotnému a spokojenému životu všech obča-
nů obce. 
2. V této kategorii jsou ti, kteří se pouze „vezou“. 
3. V této kategorii jsou ti, kteří nedělají nic. 
4. A v této kategorii jsou ti, kteří se vezou, nedělají nic a jejich aktivity evidentně směřují proti obci, proti občanům 
obce V. Heďsebe. Což doložím a uvedu v jiném příspěvku. 
V poslední kategorii to jsou tito zastupitelé: Klusáková, Borský, Kovařík a náhradní zastupitel Průcha. 

Výše jmenovaní za téměř 2 roky nepřišli s ničím, co by prospělo obci ani vám občanům. Má to samozřejmě normální a logické 
vysvětlení. Jsou to zastupitelé, kteří nic neumí, nemají co nabídnout, odbornost žádná. Poznáte je velice snadno, jejich obličeje 
jsou kyselé, zamračené, nepřátelské až militantní. A pokud budete mít štěstí a podívají se vám do očí, spatříte v nich zlobu a 
nenávist 

Nad ostatními v této 4. cenové kategorii „vyčnívají“ dva – Kovařík a Průcha.  
Těm z vás, kteří jste se zúčastnili veřejného zasedání zastupitelstva dne 23. 11. 2016 a byli svědky paranoidního vy-

stoupení zastupitele Kovaříka, se tímto velice omlouvám. Z osobního poznání, bez snahy urážet, jsem nucen ho zařadit do kate-
gorie primitivů. Nezúčastňuje se společenských akcí v obci, zkrátka sportovní a kulturní analfabet. 

Velice rád se vyžívá v konfrontační rétorice. V jakémsi totalitním učilišti se naučil lhaní, pomlouvání, udávání, fízlo-
vání, buzerování, podávání trestního oznámení. Jeho životní příběh se odehrává po ose: narození, lhaní, udávání, buzerování, 
smrt. Nezávidím. A pokud si není jistý, zda není evidován jako bývalý spolupracovník StB, měl by nahlédnout na: 
www.abscr.cz. 

Pan Průcha prý je policista. Tvrdím, že není. Nikdy se tak nepředstavil, na čele to napsané nemá, na zádech také ne. Na 
jednom z předcházejících veřejných zasedání zastupitelstva,  hrubým a vulgárním způsobem urazil zastupitelku paní Jašíčko-
vou, která se slzami v očích opustila místnost. Čekal jsem, že se jí veřejně omluví, bohužel se tak nestalo. Proto se vám doda-
tečně, paní Jašíčková, omlouvám já jako nejstarší (věkem) zastupitel. Je zarážející, když 3.5.2016 v jednom televizním pořadu 
sděluje nám občanům ministr spravedlnosti, cituji: „policie by se měla chovat slušně“. Pokud se prokáže, že pan Průcha je sku-
tečně příslušníkem PČR, pak mi teda vážení šéfové Krajského policejního ředitelství vysvětlete, nebo pro nás občany a daňové 
poplatníky udělejte osvětu, jak se vlastně příslušníci mají chovat. Domnívám se, že se chová jako nějaký Adolf Vysarionovič, 
esenbácký bezpáteřní slizoun z 50. let minulého století.  

Zastupitelé „4. cenové kategorie“ se nepochybně opět sejdou na poradě v sekretariátu u Josefa, Štěpána (krycí jména 
bývalého spolupracovníka StB) a budou opět vymýšlet podrazy, udání, trestní oznámení. Žijeme v Evropě, žijeme ve 21. století, 
píše se rok 2016 a já osobně nevidím jediný důvod, proč chodit „po špičkách“ kolem bývalých estébáků, fízlů a udavačů. 
Obec musí řídit a vést lidé pracovití, slušní a s morálním kreditem, kteří jako veřejní činitelé můžou nabídnout odbornost a jsou 
úspěšní v reálném životě. Nikoliv papaláši. Zodpovědní zastupitelé pokračují dál v práci pro vás všechny. Jsem optimista. 

                                                                                            M. Brož  
 
 
 
 

 

„Tak kultury už bylo dost…,“ těmito slovy usekla p. Ing. Landová ( Klusáková) diskuzi o koupi 
Marionu, když jsme se na základě petice hleďsebských občanů snažili přesvědčit zastupitele o 
nutnosti kulturního stánku v naší obci. Nikdy se nevzdáváme předem, protože vždy se musí najít 
nějaké řešení. Možnosti se nabízejí tyto: 
1. Hřiště Sokola- má to své výhody, že si tam můžeme zakoupit za přijatelnou cenu klobásu a 

pivo. 
2. Prostranství u kostela – tam jsou lavičky, dá se tam i sednout. 
3. Hřbitov – tam si můžeme i lehnout. 
Ale kultury, humoru a hlavně obětavých lidí není nikdy dost!!!                      Ing. Marcela Kyselová 
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- OPRAVY JÍZDNÍCH KOL 
- CENTROVÁNÍ A VYPLÉTÁNÍ KOL 
- PRODEJ KOL APACHE A WILIER, 
                    VČETNĚ ELEKTROKOL 
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Tím nejkrásnějším dárkem k Vánocům 
není, co se zlatem třpytí. 

Je to úsměv, láska, pohlazení. 
Nad takový dar žádný není. 

Krásné Vánoce a šťastný nový rok! 
 Vážení a milí spoluobčané, 

      společně jsme letos podruhé v historii naší obce slavnostně rozsvěcovali náš hleďsebský vánoční stromeček. Roz-
zářil se pro potěšení nás všech. Rázem jsme byli obklopeni vánoční náladou, a to je předzvěst začátku adventního 
období, které vyvrcholí Štědrým dnem.  Domácnosti jsou provoněny vanilkou, skořicí, ořechy a dalšími dobrotami, 
maminky pečou cukroví, na stole plápolá svíčka na adventním věnci a ve váze se pyšní barborky. Vánoční koledy nás 
ukolébávají svým klidem a naplňují duši pokorou, vzájemnou úctou a láskou. 

Jen málokoho neosloví kouzlo a atmosféra vánočních svátků. Vánoční stromeček v nazdobeném kabátku a 
jesličky jsou tím nejznámějším a zároveň nejkrásnějším symbolem vánoc, svátků očekávaných nejvíce dětmi, neboť 
to co nejvíce patří k vánocům a na co se celý rok těší, jsou dárky. A nejsou to jen dárečky a překvapení, ale přede-
vším láska, porozumění a štěstí po boku někoho blízkého u rodinného krbu.   
       Pozastavme se na chvíli v těchto dnech, kdy velmi často podléháme shonu dnešní doby, ve které zapomí-
náme na své blízké a přátele, kdy nám chybí síla a vůle a čas zastavit se, radovat se z běžných každodenních malič-
kostí, posečkejme na chvíli a uvědomme si krásu vánoc. Zapomeňme na chvíli na starosti a pojďme prožít tu pře-
krásnou sváteční náladu a těšit se z každodenních radostí a maličkostí, které nám dělají život krásnější a příjemněj-
ší. 
     Chybí již jen pár stránek v kalendáři, uplyne další rok a za dveřmi již nenápadně čeká se svými novinkami a 
překvapeními nový rok 2017. 

Vážení spoluobčané, moc ráda bych Vám splnila všechna Vaše přání, která od vás slýchávám. Mít alespoň 
na hodinku Arabelin prsten, vykouzlila bych Vám, nové ulice, nové chodníky, novou školní jídelnu s družinou, dům 
pro seniory, kruhový objezd u Růžku, kanalizaci, veřejné osvětlení, Marion, krásné parky a dokončila Riviéru. Ale my 
žijeme v realitě a máme omezený rozpočet, takže musíme investovat a realizovat postupně. Štěstí však lidem nepři-
nášejí jen materiální, ale i jiné hodnoty. Měli bychom také více používat a vnímat výrazy jako je tolerance, velkory-
sost, odpouštění a slušnost. 

Vánoce jsou vnímány převážně jako svátky pokoje, rodiny a lásky, klidu, míru a radosti, které lidé spolu spo-
lečně oslavují. 
       Domnívám se také, že nejdůležitějším poselstvím tohoto roku a naším hlavním společným cílem by mělo  
být prohloubení a upevnění mezilidských vztahů a odvěkých nezničitelných hodnot, jako je naděje, láska, víra, svo-
boda, naslouchání a úcta jednoho druhému.  
       Dovolte mi v tomto předvánočním čase, popřát Vám všem krásné, klidné, pohodové a ničím nerušené vá-
noční svátky a do nového roku 2017 hlavně to co člověk nejvíc potřebuje a tím je ZDRAVÍ, to co člověk stále hledá to 
je ŠTĚSTÍ a bez čeho nelze žít – LÁSKA. 

 Pomyslnou šupinku pro štěstí posílá všem Ing. Jaroslava Brožová Lampertová 

SLOVO STAROSTKY 

 

 

 


